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Plats   Forumsalen i Tranemo 

Tid   13:00 – 15:45  

 

Närvarande Beslutande  

Driton Bilalli (S), ordf. 

Niklas Gardewik (M), 1e vice ordf. 

Lennart Haglund (C), 2e vice ordf. §§205–226 

Eva-Karin Haglund (S) 

Lena Eksberg (S) 

Bo Haarala (S), ers. 

Emelie Romland (C) 

Viktoria Haraldson (C) 

Ana Alvarez Björk (L) 

Lina Chalhoub (C), ers. §204 

   

Icke tjänstgörande ersättare  

Leif Gustavsson (S) 

Lina Chalhoub (C) 

Jonas Adelsten Kristiansen (S) 

Rikard Strömberg (S) 

Karin Ljungdahl (C) 

Anna Letth (SD)   

Övriga närvarande Sanna Pihlajamäki Blomgren, processekreterare 

  Carita Brovall, kommundirektör 

  Kristina Ström, sektionschef 

  Julio Garcia Atterström, sektionschef 

  Patrik Westerlund, utvecklingschef 

  Linda Ruergård, HR-chef 

  Konrad Fredh, ekonomichef 

  Manda Schillerås, verksamhetschef 

  Robin Uhlman, samhällsplanerare 

  Egzon Kelmendi, trafiktutredare 

  Olle Ekberg, mark- och exploateringsingenjör 

  Linda Hernbo, lönechef 

  Henrik Johansson, verksamhetschef 

  Susanne Norberg, bygg- och miljöchef 

 

Paragrafer  § 204-§ 226 

Utses att justera  Niklas Gardewik (M) 
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Protokollet signeras digitalt 

Underskrifter 

Sekreterare Protokollet signeras digitalt 

Sanna Pihlajamäki Blomgren 

Ordförande Protokollet signeras digitalt 

Driton Bilalli (S) 

Justeringsperson Protokollet signeras digitalt 

  Niklas Gardewik (M) 

  

ANSLAG/BEVIS 

Organ   Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 2024-11-20 

Anslaget under tiden 2024-11-26—2024-12-18 

Förvaringsplats   Diariet 

för protokoll 

Protokollet är justerat, vilket tillkännagivits genom anslag 

 

Underskrift   Protokollet signeras digitalt 

  Sanna Pihlajamäki Blomgren 
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§ 204 Detaljplan, Radhusvägen, Dalstorp 1:132 och 1:133 KS/2016:311 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Tecknar uppdaterat markanvisningsavtal mellan Tranemobostäder och Tranemo 

kommun gällande flerbostäder för del av Dalstorp 1:133. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Jäv 

2e vice ordförande Lennart Haglund (C) anmäler jäv och deltar därmed inte i 

handläggningen av ärendet. Lina Chalhoub (C) ersätter. 

Ärendet 

Tranemobostäder har sedan 2016 ansökt om planbesked för Dalstorp 1:132 samt Dalstorp 

1:133. 2020 skrev Tranemobostäder och Tranemo kommun ett planavtal med syfte att 

upprätta flerbostäder om upp till fem våningar på Dalstorp 1:133 men också för att ändra 

befintlig detaljplan för Dalstorp 1:132. Det berörda området ligger på Tranemo kommuns 

mark, bredvid Tranemobostäders mark Dalstorp 1:132, naturnära intill Dalstorpasjön.  

Tranemo kommun ingick 2022 ett markanvisningsavtal för Dalstorp 1:132 och Dalstorp 1:133 

med överenskommelsen om prisbilden ljus BTA.  Tranemobostäder har efter det ansökt om 

nytt önskemål om att skriva om markanvisningsavtalet endast för del av Dalstorp 1:133 

(färgad markering bilaga 1) på Tranemo kommuns mark. I det nya markanvisningsavtalet 

uteblir det norra naturområdet, hela Dalstorp 1:32 samt prisbilden om ljus BTA på grund av 

likabehandlingsprincipen. Förvaltningen anser därför att avtalet behöver skrivas om, se 

bilaga 1. 

Tranemobostäder bekostar framtagandet av detaljplanen i sin helhet och bör därför betala 

för råmark precis som andra företag i kommunen som är i samma process. Då ytan blir 

mindre i det uppdaterade markanvisningsavtalet rekommenderas priset att justeras från 

tidigare ingånget avtal på 625kr/kvm per ljus BTA rörande hyresrätter och 700kr/kvm per 

ljus BTA för bostadsrätter till 75kr/kvm. Detta enligt utförd värdering, se bilaga 2.  

Barnkonventionen  

Frågeställningar som berör barn och barns bästa ska vara närvarande under 

planeringsarbetet då de är förutsättningar för god stads- och samhällsutbyggnad. 

Ekonomisk påverkan 

Uppdateringen av markanvisningsavtalet innebär en mindre intäkt än tidigare planerat. En 

mindre intäkt än tidigare avtal innebär inte att kommunens ekonomi skadas. Avtalet följer 

de riktlinjer kommunen har. Köpekontraktet mellan Tranemobostäder och Tranemo 
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kommun ingås först enligt värdering när detaljplanen vunnit laga kraft. Detta enligt den 

planprocess kommunen följer utefter lagen om framtagning av detaljplaner.  

Jämställdhetsperspektiv 

Ett jämställdhetsperspektiv genomsyrar hela planarbetet med en eftersträvan att inkludera 

och beakta så många som möjligt. 

Beslutsunderlag 

AU §103, 2024-10-23 

Tjänsteskrivelse 2024-10-08 

Bilaga 1, planområdet 

Bilaga 2, värdering 

Markanvisningsavtal  del av Dalstorp 1:133 

Föredragning och debatt 

Mark- och exploateringsingenjör Olle Ekberg föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Tranemobostäder 

Planenheten Gislaved kommun 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 205 Detaljplan Gudarp 39:1 Ljungsnäs samt begäran om planbesked - 

Tranemo Gudarp 39:1 Ljungsnäs KS/2020:399 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Förlänger markanvisningsavtalet för del av Gudarp 39:1, Ljungsnäs 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Reservation 

Johnny Letth (SD) och Joakim Erlandsson (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Ärendet 

Ansökan om planbesked (ändring eller påbörjan av detaljplan) för del av Gudarp 39:1 inkom 

den 17 augusti 2020. Bolaget Tranemo Grus och Betong AB (TGB) vill på delar av fastigheten 

Gudarp 39:1 upprätta en ny detaljplan som möjliggör ändamålet industri. 

Detaljplanearbetet är igång men har dragit ut på tiden då Trafikverket haft stor 

personalomsättning vilket haft en direkt inverkan på planarbetet. Varken Tranemo kommun 

eller TGB har kunnat påverka Trafikverkets handläggning av ärendet. På grund av 

fördröjningen av detaljplanearbetet föreslår förvaltningen att markanvisningsavtalet förlängs 

på samma grunder som Kommunfullmäktige tog 2022 11 21, KS/2020:399 KF § 161. 

Under tiden detaljplanearbetet har fortskridit har plangränserna kommit att ändras vilket är 

vanligt i en detaljplaneprocess beroende på markens förutsättningar. I dagsläget har 

markytan som TGB ämnar förvärva av Tranemo kommun justerats från ca 109 500kvm till 

130 000 kvm, se bilaga 1. Kostnaden av mark justeras enligt ingånget markanvisningsavtal, 

punkt 14, om en kostnad av 35kr/kvm, enligt beslut i Kommunfullmäktige 2022 11 21, 

KS/2020:399 KF § 161. En slutlig yta bestäms i planarbetet och vid antagande. 

Detaljplanearbetet följer översiktsplanens avsikt om planering av industri.   

Barnkonventionen 

Frågeställningar som berör barn och barns bästa ska vara närvarande under 

planeringsarbetet, som är kopplat till detta markanvisningsavtal, då de är förutsättningar för 

god stads- och samhällsutbyggnad. 

Ekonomisk påverkan 

En förlängning av markanvisningsavtalet kommer inte ha någon negativ ekonomisk 

påverkan på kommunens ekonomi. Skulle planarbetet färdigställas och planen vinna laga 

kraft kommer Tranemo kommun få en intäkt om 35kr/kvm på del av Gudarp 39:1 som 

Tranemo kommun säljer till Tranemo Grus & Betong AB. Det innebär en större intäkt än vad 
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första markanvisningen med yta visade. Kommunen får på köpet detaljplanerad mark intill 

RV 27.  

Jämställdhetsperspektiv 

Planarbetet och förläningen av markanvisningsavtalet har ingen påverkan sett ur ett 

jämställdhetsperspektiv. Frågorna tas i beaktande under tiden planarbetet fortskrider.  

Beslutsunderlag 

AU §104, 2024-10-23 

Tjänsteskrivelse 2024-10-08 

Bilaga 1, planområdet 

Tilläggsavtal - förlängning av markanvisning 

Markanvisningsavtal signerat 

Föredragning och debatt 

Mark- och exploateringsingenjör Olle Ekberg föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Tranemo Grus och Betong AB 

Planenheten Gislaveds kommun 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 

 
  Ad

do
 S

ig
n 

ID
-n

um
m

er
: e

50
d6

12
1-

a1
dc

-4
78

d-
aa

2b
-e

ed
04

63
ae

a1
d



  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2024-11-20 

   

Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 8 

 

§ 206 Cykelprogram KS/2024:392 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Antar Cykelprogram 2024–2028. 

Kommunstyrelsens beslut 

• Kompletterar programmet med gång- och cykelvägen mellan Storgatan och 

banvallen i Limmared. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Tranemo kommun har som mål att göra cykling mer attraktivt och därmed öka andelen 

cykeltrafik i kommunen. Cykling har minimal miljöpåverkan, bidrar till motion och 

folkhälsa och är ofta lämplig för vardags och fritidsresor. Särskilt stora är miljö- och 

hälsovinsterna där cykeln ersätter regelbundna bilresor som exempelvis arbetspendling.  

Detta program ska ange den strategiska inriktningen för cykelvägsutbyggnaden i 

kommunen. 

Cykelprogrammet prioriterar utredningar om cykelutbyggnader uppdelat på statligt och 

kommunalt vägnät. En utredning för varje utbyggnad i form av kostnader, möjlighet, 

motivering och tidsplan bör göras innan utbyggnad sker.  

Cykelprogrammet är ett underlag för Samhällssektionens prioriteringar och åtgärder inom 

cykelinfrastrukturen. Programmet kan också användas av andra sektioner i planeringen av 

cykelinfrastrukturen. 

Barnkonventionen  

Cykelprogrammet bidrar till bättre cykelinfrastruktur som påverkar barn positivt. Det 

handlar om barns säkerhet, hälsa, utveckling och rätt till lek och utbildning enligt 

barnkonventionen. Trygg och säker cykelinfrastruktur skyddar barn från trafikolyckor, 

skapar säkra vägar till och från sin skola, främjar barns hälsa och rätt till lek genom 

möjligheten att utforska olika områden på ett säkert sätt.  

Ekonomisk påverkan 

Antagande av cykelprogrammet kostar inget. Varje stråk i programmet kommer behöva en 

utredning innan utbyggnad sker. Utpekade GC-vägar kommer bara byggas om de ligger i 

investeringsbudgeten eller inom ram för gata. Statlig medfinansiering på 50 % kan sökas hos 

Trafikverket vid utveckling på det kommunala vägnätet.  
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Jämställdhetsperspektiv 

Män tenderar att använda bilen som sitt primära transportalternativ mer än kvinnor. 

Kvinnor kombinerar oftare olika transportmedel som cykel och kollektivtrafik. Män har 

dessutom ofta större ekonomiska tillgångar som möjliggör att äga och underhålla bilen, 

vilket leder till att män väljer bilen mer än kvinnor. Kvinnor utför en större andel av det 

obetalda omsorgsarbetet, inklusive att lämna och hämta barnen på skolan eller förskolan. 

Genom att åtgärda och utveckla cykelinfrastrukturen kan det bli ett snabbt och effektivt sätt 

att kombinera vardagen med arbete och obetalt omsorgsarbete. Bra cykelinfrastruktur leder 

till positiva effekter ur ett jämställdhetsperspektiv. 

Beslutsunderlag 

AU §105, 2024-10-23 

Tjänsteskrivelse 2024-10-08 

Cykelprogram – Med ändringar 

Cykelprogram – Reviderad 

Föredragning och debatt 

Trafikutredare Egzon Kelmendi föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Författningssamling 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 207 Förlängning av biblioteksplan KS/2024:356 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Förlänger biblioteksplanen med två år från och med 2025-01-01 för att möjliggöra en 

grundlig översyn av biblioteksverksamheten. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Bibliotekslagen (2013:801) § 17 ålägger kommuner och regioner att anta biblioteksplaner för 

sin verksamhet på biblioteksområdet. 

Biblioteksplanen är ett styrdokument som anger mål och riktlinjer för kommunens 

biblioteksverksamhet. Den aktuella planen har löpt sedan 2020 och behöver uppdateras i 

linje med förändrade förutsättningar lokalt, regionalt och nationellt.  

Biblioteksverksamheten har genomgått betydande organisatoriska förändringar i samband 

med övergången till nytt biblioteksdatasystem och samverkan i Knallebiblioteken. 

Biblioteken är nu inne i en utvecklingsfas där vi ser över framtida samverkansmöjligheter. 

Förvaltningen anser att det är viktigt att ta tid för en grundlig översyn av framtida 

utmaningar samtidigt som förlängningen av biblioteksplanen säkerställer en fortsatt stabil 

och välfungerande biblioteksverksamhet i kommunen. 

Skolbiblioteken är en del av Knallebiblioteken och kommer vara en del av översynen för en 

väl fungerande biblioteksverksamhet i Tranemo kommun.   

En aktuell biblioteksplan är ett krav från Kulturrådet för att kunna söka bidrag för till 

exempel läsfrämjande arbete, verksamhetsutveckling och inköpsstöd för barnmedia, vilket 

Tranemo kommun fått beviljat under flera år. För att kommunens biblioteksplan inte ska bli 

inaktuell föreslås att nuvarande biblioteksplan för Tranemo kommun förlängas till att gälla 

till och med år 2026. 

Barnkonventionen 

Biblioteken spelar en central roll i att tillgodose barns rätt till utbildning, information och 

kultur. En förlängning av biblioteksplanen säkerställer barnperspektivet, att barn och unga 

har fortsatt tillgång till lämpliga och tillgängliga resurser för sitt lärande och personlig 

utveckling.  

Ekonomisk påverkan 

Förlängning av biblioteksplanen innebär ingen omedelbar ekonomisk påverkan, då 

verksamheten fortsätter under nuvarande budgetramar.  
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Jämställdhetsperspektiv 

Bibliotekslagens förlängning kommer att säkerställa att bibliotekets tjänster fortsätter att vara 

inkluderande och tillgänglig för alla, oavsett kön. 

Beslutsunderlag 

AU §106, 2024-10-23 

Tjänsteskrivelse 2024-09-17 

Tranemo kommuns biblioteksplan 2020 (KS/2020:137) 

Förlängning av Biblioteksplan 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Författningssamling 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 208 Svar - Tranemoförslag om att klassa ett område som tyst område 

(32/30) KS/2024:263 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Tranemoförslaget avslås. 

• Frågan hanteras i samband med nästa tillfälle av planeringsstrategi. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Bilaga Omvärldsbevakning går djupare in på bakgrund, omvärldsbevakning, forskning och 

diskussion gällande tysta områden. 

Sammanfattning av ärendet 

Förslagsställaren föreslår att kommunen ska peka ut området norr om Dalstorp som ett tyst 

område. Då det inte finns tydliga definitioner om vad ett tyst område innebär och det 

används på flera olika sätt, föreslår förvaltningen att en mer omfattande utredning krävs. En 

mer omfattande utredning ger också förvaltningen möjlighet att undersöka hela kommunen, 

istället för bara ett område. 

Tysta områden är positiva för folkhälsan och turismen. Men vad som definierar ett tyst 

område är inte direkt kopplat till ljudnivån, utan snarare upplevelsen av området.  

Ärendet 

Lina Malmberg har 2024-04-15 lämnat ett Tranemoförslag om att peka ut området norr om 

Dalstorp, från sjön hela vägen upp till kommungränsen, som tyst område. Detta ska då 

koppla samman med Ulricehamns utpekade tysta område och ska inkludera Ommaberget.  

Förslagsställaren anser att detta gynnar turist- och friluftsverksamheten. Ger kommunen 

möjlighet att marknadsföra ett unikt koncept och gynnar kommunens vision om att bli 

14 000 invånare. 

Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2024-08-29 för att ge förslagsställaren 

tillfälle att utveckla sitt förslag. Utöver detta har förvaltningen varit i kontakt med 

förslagsställaren tidigare gällande att peka ut området som tyst område. Inga ytterligare 

punkter lyftes, men förslagsställaren trycker tydligt på värdet som utpekandet har för 

platsen som besöksmål. 

Bakgrund: 

Tysta områden är ett koncept som används för att peka ut, och ofta skydda, områden som är 

påverkade i begränsad omfattning av samhällsbuller. Dessa områden kan användas i syfte 

att marknadsföra besöksmål, gynna friluftslivet eller för att gynna folkhälsan. 
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Länsstyrelsen kartlade 2001 tysta områden i länet. Detta baserades på buller från väg-, tåg- 

och flygtrafikbuller. Sedan dess har ett bredare perspektiv blivit vanligt där ett tyst område 

även ska besitta andra värden, exempelvis i form av natur, kultur eller rekreation. 

Ett tyst område kan inte heller bara beräknas utifrån en decibel-nivå. Naturligt 

förekommande ljud (som rinnande vatten) kan besitta höga ljudnivåer samtidigt som de 

ändå bidrar till känslan av lugn och ro. 

Omvärldsbevakning: 

Det finns inga vedertagna kriterier för vad ett tyst område innebär, inte heller är det en 

juridisk term. Kartläggning av tysta områden har gjorts i olika utsträckning, med olika 

kriterier, och av olika anledningar. Därmed finns det inget tydligt förfarande för vad ett tyst 

område är. Inte heller finns det något förutbestämt skydd av en plats som pekats ut som tyst 

område. 

Att klassa ett område som tyst område är inte något som enbart kommunen kan göra. Tysta 

områden kan privatpersoner, föreningar och näringsliv också göra. Det finns flera 

organisationer och appar som samlar tysta områden, där vem som helst kan lägga upp och 

marknadsföra platser.  

Konsekvenser: 

Konsekvenserna av tysta områden beror till stor del på deras syfte och innebörden av ett 

utpekande. 

Att samhällsbuller från trafik och industri, skapar stress och påverkar hälsan negativt är väl 

etablerat. Varpå tysta områden kan skapa en tillflykt från detta och därmed gynna 

folkhälsan. 

Besökare från större städer söker i allt större utsträckning tysta miljöer att turista i. Ett 

utpekande av tysta områden skulle förtydliga vilken miljö det är som finns i Tranemo 

kommun och därför locka fler besökare. En stämpel av kommunen att ett område är tyst 

skulle eventuellt kunna väga tyngre än vad en enskild näringsidkares reklam kan göra. 

Beroende på vilka ställningstaganden kommunen skulle ta vid ett utpekande, skulle det 

kunna begränsa utveckling av störande karaktär i området. Exempelvis kan ett utpekande 

innebära att vindkraftsutveckling vore olämpligt. 

Fortsatt arbete: 

Förvaltningen föreslår att gå vidare med en mer omfattande utredning om vad tysta 

områden skulle innebära för Tranemo kommun och vilka kriterier skulle användas. Denna 

utredning skulle då se till hela kommunen och inte ett specifikt område. 

Barnkonventionen  

Tysta områden är bra för folkhälsan. Särskilt viktigt för barn är tysta områden i kombination 

med grönområden. Det finns stora hälsovinster för barn av att vistas i grönområden, som 

kartlagts i Folkhälsomyndighetens rapport ”Grönskans kvaliteter och barns hälsa”.  

Jämställdhetsperspektivet 

Vem som kommer att använda de tysta områdena beror på vilka kriterier som används vid 

utpekande. Då barnfamiljer kan förväntas använda de i stor utsträckning kan tysta områden 
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gynna kvinnor mer än män, då de i större utsträckning tar ut betalda föräldradagar och kan 

tänkas nyttja dessa områden. 

Om tysta områden pekas ut utanför tätorterna kommer dessa i begränsad utsträckning att 

vara på kommunens mark. Det innebär att utpekandet kommer ske på privat mark, som i 

större utsträckning ägs av män än kvinnor. Vilken begränsning detta innebär på utpekad 

mark behöver undersökas i en mer omfattande utredning. 

Vilka områden som pekas ut kan påverka grupper i samhället olika. Bland annat är det 

vanligare att barn till vårdnadshavare som har högst grundskoleutbildning, eller är 

utrikesfödda, oftare har sämre tillgång till grönområden i sin boendemiljö1. Varpå det kan 

vara aktuellt att lägga mer fokus i områden där det bor fler socioekonomiskt svaga familjer. 

Ekonomisk påverkan 

En mer omfattande utredning kan göras internt utan ekonomisk påverkan.  

Vid ett kartläggande av tysta områden och marknadsföring kring dessa kan det kosta pengar 

i form av konsultarvode, medlemsavgifter och material. Vad dessa kostnader skulle innebära 

är omöjligt att veta innan mer omfattande utredning skett. 

Beslutsunderlag 

AU §100, 2024-10-10 

Tjänsteskrivelsen 2024-09-06 

Bilaga Omvärldsbevakning 

Tranemoförslag 

Beslutet skickas till 

Lina Malmberg 

Samhällssektionen 

Stratsys 

Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 

Bilaga Omvärldsbevakning 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Kommunfullmäktige 

 

  

 
1 Folkhälsomyndigheten, 2021, ”Miljöhälsorapport för barn” 
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§ 209 Förslag på införande av arkitekturpris i Tranemo kommun 

KS/2024:37 

Kommunstyrelsens beslut 

• Antar revideringen av regelverk för kriterier för priser  
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

I samband med införandet av det nya arkitekturpriset 2024 06 27 gav kommunfullmäktige 

förvaltningen i uppdrag att se över och revidera regelverket för samtliga kriterier kopplade 

till priser som delas ut i Tranemo kommun. Syftet med detta uppdrag är att säkerställa att 

samtliga prisers kriterier är uppdaterade.  

Förvaltningen har gjort en genomgång av det befintliga regelverket och gjort justeringar för 

att anpassa prisernas utformning till dagens behov.  

Barnkonventionen  

Beslutet har ingen påverkan på barn.  

Ekonomisk påverkan 

Priserna ryms inom Samhällssektionens budget  

Jämställdhetsperspektiv 

Syftet är att priserna ska spegla Tranemo kommuns engagemang för jämställdhet och bidra 

till att synliggöra prestationer och insatser från både kvinnor och män samt andra grupper, 

så att ingen kategori systematiskt förbises eller prioriteras. 

Förvaltningen vill ha en jämn könsfördelning och likvärdiga möjligheter för alla, oavsett kön, 

att bli nominerade och belönade och kommer att sträva efter att utvärderingsprocessen och 

bedömningen sker utifrån rättvisa och inkluderande principer. 

Beslutsunderlag 

AU §101, 2024-10-10 

Tjänsteskrivelse 2024-09-24 

Kriterier för priser 2024-09-24 

Föredragning och debatt 

Samhällsplanerare Robin Uhlman föredrar ärendet och svarar på frågor. 
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Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Författningssamlingen 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen  

Status  

Avslutat 
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§ 210 Samverkansavtal för gemensam bygg- och miljönämnd, Gislaved 

och Tranemo KS/2024:401 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Antar samverkansavtal för gemensam nämnd inom bygg- och miljöverksamhet i 

Gislaved och Tranemo kommuner 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Gislaved och Tranemo kommun har en samverkan med Gislaved som värdkommun och 

som fullgör bygg- och miljöverksamheten för Gislaveds kommun och Tranemo kommun. 

Samverkan fungerar bra där täta kontakter och uppföljningar mellan kommunerna sker.  

Syftet med en gemensam nämnd och organisation är att minska sårbarheten i båda 

kommunerna samt utveckla en effektiv verksamhet där båda kommunernas behov kan 

tillgodoses. Detta medför en jämnare och tydligare service gentemot båda kommunernas 

invånare och företagare. Syftet är också att minska svårigheterna med att rekrytera 

kompetent personal.  

Gislaveds kommun har en pågående omorganisation som beräknas färdig den 1 januari 

2025. När denna organisation startar förändras förutsättningarna för hur nämnden får de 

resurser de har behov av. Detta innebär att avtalet som reglerar samverkan med gemensam 

nämnd mellan Gislaveds och Tranemo behöver revideras. Nämnden kommer inte att ha en 

egen förvaltning/avdelning som tidigare där man tillgodoser nämndens hela behov av 

tjänstepersoner utan behovet kommer att tillgodoses på annat sätt av Gislaveds kommun. 

Samverkan mellan Gislaved och Tranemo kommuner har fungerat bra. Omorganisationen 

kommer inte att påverka Tranemo kommun mer än att avtalet för samverkan behöver 

skrivas om. Förvaltningen i Tranemo kommun föreslår därmed att Kommunfullmäktige 

antar det reviderade avtalet för samverkan.  

Ändringar i samverkansavtalet är markerade med gult. 

Barnkonventionen  

Myndighetsfrågor har en central roll i barnens roll att leva ett hälsosamt, tryggt säkert och 

därmed hållbart liv. Detta gör vår gemensamma myndighet och nämnd genom att bevaka 

och följer de lagar som finns.  

Ekonomisk påverkan 

Var och en av de samverkande kommunerna ska lämna årligt bidrag för att täcka 

kostnaderna för den gemensamma nämnden och dess verksamhet. Ersättning utgår från att 

Tranemo kommun ersätter Gislaveds kommun med 28,76% av Bygg- och miljönämndens 
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nettoram. År 2024 är detta belopp 5 526 000kr. Finansieringen utgår från 2024 års kostnader 

räknas upp årsvis med tjänsteprisindex.  

Jämställdhetsperspektiv 

Ett nytt samverkansavtal mellan Gislaved och Tranemo kommuner slår vakt och bevakar 

frågorna inom jämställdhet då stor del av arbetet inom myndighet handlar om att bevaka 

invånarens och företagens möjlighet till ett hållbart liv.   

Beslutsunderlag 

AU §107, 2024-10-23 

Tjänsteskrivelse 2024-10-10 

Samverkansavtal för gemensam bygg- och miljönämnd Gislaved och Tranemo reviderad 

Samverkansavtal för gemensam bygg- och miljönämnd i Gislaved och Tranemo med 

ändringar 

Föredragning och debatt 

Bygg- och miljöchef Susanne Nordberg föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Ekonomifunktionen  

Gislaveds kommun 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 211 Granskning Intern kontroll lönehanteringen och 

löneutbetalningsprocessen KS/2024:165 

Kommunstyrelsens beslut 

• Godkänner förvaltningens yttrande om åtgärder för att hantera processer kring 

lönehantering och löneutbetalning.  

• Avstämning/uppföljning av åtgärder sker kontinuerligt av HR-funktionen och 

beräknas vara klart juni 2025. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

PwC har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Svenljunga kommun och Tranemo 

kommun genomfört en granskning. Granskningens syfte är att bedöma om kontrollen 

avseende lönehantering är tillräcklig.  

Utifrån genomförd granskning är revisorernas bedömning att kontrollen inte är helt 

tillräcklig avseende lönehanteringen. 

Utförd granskning visar på ett antal rekommendationer, som bland annat visar att roller och 

ansvar behöver ses över och tydliggöras, dokumentation över lönehanteringsprocessen 

innehållande flödesschema, rutiner, kontroller behöver upprättas, arbetssätt behöver ses 

över. 

Ärendet 

PwC har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Svenljunga kommun och Tranemo 

kommun genomför en granskning. Granskningens syfte är att bedöma om kontrollen 

avseende lönehantering är tillräcklig.  

Utifrån genomförd granskning är revisorernas bedömning att den kontrollen inte är helt 

tillräcklig avseende lönehanteringen. 

Utförd granskning visar på följande rekommendationer: 

• En översyn av roller och ansvar bör ske för samtliga inblandade parter i 

lönehanteringen och dess tillhörande delar och att det upprättas en fullständig 

dokumentation över roller och ansvar. Samtidigt bör det tydliggöras kring kontroller 

och avstämning för att säkerställa en korrekt och rättvisande redovisning avseende 

lönerelaterade kostnader och en god ontroll. Utvärdering i enlighet med 

samverkansavtalet bör även ske.  

• Samverkansavtal Personal och delegationsordning bör aktualiseras. 
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• Det upprättas en fullständig dokumentation över lönehanteringsprocessen, med 

flödesschema, rutiner, vilka manuella kontroller som ska utföras och vilka kontroller 

som lönesystemet och robot utför samt systemdokumentation. Samtidigt bör 

nuvarande kontroller ses över och kompletteras med kontroller inom områden där 

det idag saknas. Upprättade rutinbeskrivningar bör även ses över med jämna 

intervaller så de hålls aktuella samt tillse att det finns utförliga arbetsbeskrivningar 

kopplat till samtliga kontroller som ska genomföras.  

• Ett systematiskt arbetssätt bör införas för att dokumentera utförda kontroller 

avseende lönehanteringen. Det bör framgå när och hur kontrollen genomförts, 1 

eventuella avvikelser och åtgärder, samt ansvarig person i syfte att öka spårbarheten 

gällande utförd kontroll.  

• Utveckla, formalisera och systematisera kontrollarbetet inom löneprocessen där 

kontrollaktiviteter baseras på en fullständig riskbedömning som omfattar 

lönehanteringens alla delar. Tillse att det finns en tydlig tillhörande roll- och 

ansvarsfördelning samt att kontrollaktiviteter följs upp och utvärderas i syfte att 

säkerställa att de är effektiva.  

• Utvärdera om funktionaliteten att kunna bevilja samtliga poster via mobil/app på en 

gång bör inaktiveras i syfte att minimera risken för att chefen inte bedömer varje post 

enskilt.  

• Regelbundna och dokumenterade genomgångar bör genomföras avseende fasta data 

och befintliga behörigheter i lönesystemet. Detta bör innefatta genomgångar av 

loggar för att se till att inte felaktig registrering skett.  

• Beslut bör fattas avseende vilka personer/befattningar som ska ha rätt att 

attestera/bemyndiga verkställan av lön. Det bör även övervägas att tillse att det 

fastställs en samlad dokumentation över attesträtter för lönehantering.  

• Spara ner erhållna bankkvittenser på ett systematiskt sätt. Det är även av vikt att 

nettolönesumman överensstämmer mellan lönesystem och bankkvittens, samt 

motsvarande mellan lönesystem och huvudbok. Kontrollerna bör därför säkerställas 

och göras spårbara. 

Barnkonventionen  

För att integrera ett barnrättsperspektiv i lönehantering och löneutbetalning bör arbetsgivare 

säkerställa att löneutbetalning är rättvis och ta hänsyn till föräldrars behov av 

föräldraledighet och flexibel arbetstid, utan att detta negativt påverkar löneutvecklingen. En 

lönehantering som främjar familjeliv och ekonomisk trygghet stärker barnens rättigheter och 

välbefinnande. 
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Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan 

Jämställdhetsperspektiv 

För att säkerställa jämställdhet i lönehantering och löneutbetalning bör arbetsgivare tillämpa 

transparenta och objektiva rutiner. 

Beslutsunderlag 

AU §97, 2024-10-10 

Tjänsteskrivelse 2024-09-12 

Missiv, Granskning av lönehantering och löneutbetalningsprocessen  

Revisionsrapport - Kontroll lönehantering och löneutbetalningsprocessen 

Svar på granskning 

Föredragning och debatt 

Lönechef Linda Hernbo föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

De förtroendevalda revisorerna 

HR-funktionen 

Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 

Svar på granskning 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 212 Redovisning av vidtagna åtgärder för att förebygga och motverka 

missbruk och handel av droger på Tranängskolan 7-9 KS/2024:399 

Kommunstyrelsens beslut 

• Noterar informationen 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Tisdag den 28/5 nåddes skolledningen på Tranängskolan 7-9 av informationen att elever 

uppgetts sälja alkohol, narkotika och tobak till andra elever på högstadiet. 

Vid samma tillfälle framkom det att totalt tre elever även misstänkts ha varit påverkade av 

något preparat under skoltid. Tidpunkten för detta är ej känd. 

Samma dag sammankallade skolledningen skolans elevhälsa, socialtjänst, 

trygghetssamordnare och polis till ett möte, där övergripande information delades. Skolchef 

informerades av skolledningen efter mötet.  

 

Skolchef informerade Lärandeutskottet och Presidiet om det inträffade den 28/5. 

Utifrån den inkomna informationen skrev skolan totalt 14 orosanmälningar onsdag 29/5. 

Skolan lämnade därefter in dessa anmälningar till Socialtjänsten i Tranemo den 31/5.  

På kommunstyrelsens sammanträde den 13/6 fattades beslut om att rikta 50 000 kr ur 2024 

års avsatta medel för sociala investeringar till Lärandesektionen, för att aktivt arbeta mot 

droger och langning på Tranängskolan. En uppföljning av insatsen skulle ges till 

kommunstyrelsen hösten 2024 (§ 141 Övrigt KS/2024:281). 

 

Tranängskolan har en nolltolerans mot droger. I ordningsreglerna för läsåret 23/24 är det 

tydligt angivet att ”Tranängskolan 7-9 är en tobaks-, nikotin-, alkohol- och drogfri miljö. 

Detta gäller även vitt snus och vape.” 

Skolan hade vid flertalet tillfällen under läsåret 23-24 informerat vårdnadshavare om vikten 

att samtala med sina ungdomar om alkohol, narkotika, dopning, tobak och spel. Det hade 

även tillhandahållits en tryckt broschyr med samma innehåll samt kommunicerats via 

Infomentor. 

 

I sitt förebyggande och främjande arbete har skolan varje år utfört en drogvaneundersökning 

som utvärderats. Elevhälsan har utifrån resultaten utfört riktade insatser under läsåret där 

exempelvis våldspyramiden är ett stående inslag. Skolan har även samverkat med Mini-

Maria, Sociala stödteamet, Folkhälsostrateg, Trygghetssamordnare och andra sociala 

resurser. Läs närmare i bifogad handlingsplan för att förebygga missbruk och försäljning av 

droger på Tranängskolan 7-9 (bil 1). Delar av denna handlingsplan omhändertas även i 

Tranemo kommuns handlingsplan för ANDTS-förbyggande arbete 2024-2025. 
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Med hjälp av de medel som kommunstyrelsen vid sitt möte den 13/6 tilldelade 

Lärandesektionen planerades inför sommarlovet 2024 extra insatser. Insatserna genomfördes 

av Tranängskolans trygghetspersoner och socialpedagog v 26-27.  

Barnkonventionen  
Med utgångspunkt i art 3 och 6 i Barnkonventionen bedöms redovisade insatser leda till 

ökad trygghet och hälsa generellt för barn och unga i Tranemo kommun och specifikt för 

samtliga elever på Tranängskolan 7-9. 

Ekonomisk påverkan 

Ur 2024 års medel för sociala investeringar har 50 tkr riktas till Lärandesektionen, för att 

aktivt arbeta mot droger och langning på Tranängskolan (§ 141 Övrigt KS/2024:281). 

Jämställdhetsperspektiv 
Speglat mot Tranemo kommuns nedanstående mål utefter CEMR-deklarationen (KF 2012-05-

28) bedöms de redovisade insatserna ovan ha en positiv inverkan på kommunens invånare, i 

synnerhet när det gäller mål 1, 2, 3 och 4. 

 

1. Hälsopåverkan för såväl kvinnor och män, pojkar och flickor  

2. Barn och ungas uppväxt  

3. Kommunen som tjänsteleverantör  

4. Samverkan mellan kommunens alla aktörer  

5. Jämställd arbetsgivare  

6. Demokrati och förvaltning  

Beslutsunderlag 

LU §41, 2024-10-23 

Tjänsteskrivelse 2024-10-08  

Bil 1 Handlingsplan för att förebygga missbruk och försäljning av droger på Tranäng 7-9 

Föredragning och debatt 

Sektionschef Julio Garcia Atterström föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Beslutet skickas till 

Lärandesektionen 

Omsorgssektionen 

Servicesektionen 

Stratsys 
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Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Avslutat 
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§ 213 Åtgärdsplan för omhänderta underskottet i projektet Grimsås 

reningsverk KS/2024:387 

Kommunstyrelsens beslut 

• Godkänner åtgärdsplan för att omhänderta underskottet i projekt Grimsås 

reningsverk 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Enligt senaste ekonomisk genomgång framkommer det att det kommer saknas cirka 7,5 

miljoner kronor i projekt Grimsås reningsverk. Fördyringen beror främst på utmaningen att 

få ett tillfälligt reningsverk på plats samt omvärldsläget. Den första lösningen på tillfälligt 

reningsverk höll inte måttet varför VA-enheten valde att vända sig till en annan leverantör 

som lyckades lösa ett tillfälligt reningsverk som håller godkända utsläppsvärden. Totalt 

försenades projektet med cirka 1,5 år på grund av utmaningen att få till ett godkänt tillfälligt 

reningsverk. I och med förseningen har de upphandlade leverantörerna till det nya 

reningsverket rätt till så kallad hinderersättning samt till indexuppräkning av angivna priser 

i upphandlingen. Sammantaget utgör hinderkostnader, indexuppräkningar, framtagande av 

ny lösning för tillfälligt reningsverk samt extrakostnader, så kallade ÄTA-kostnader, att 

projektet blir 7,5 miljoner kr dyrare än budgeterat. 

Aktuell tidsplan följs sedan i september och i maj 2025 kommer slutbesiktning av det nya 

verket att ske. 

För att täcka kostnaderna för Grimsås reningsverk föreslås att omfördela pengar från projekt 

Överföringsledningar samt från VA verksamhetsnära årliga investeringar 2025 - 2029. 

Projekt överföringsledningar är färdigställt och blev 1,4 miljoner kronor lägre än 

prognostiserat beroende på bland annat mindre mängd berg samt ett mindre behov av 

antalet tryckningar. 

Omfördelning av resterande medel föreslås ske från VA verksamhetsnära årliga 

investeringar 2025 – 2029. Denna omfördelning kommer sänka förnyelsetakten av 

ledningsnätet. VA har idag ingen uppdaterad underhållsplan för ledningsnätet så uppdraget 

inför 2025 är att arbeta fram en plan som anger underhållsbehovet på 5 och 10 års sikt med 

en tydlig prioritering för de kommande 2 åren. Först när underhållsplan finns på plats kan 

konsekvenserna av den sänkta förnyelsetakten påvisas. Planen kommer ligga till grund för 

framtida investeringsbehov som kommer hanteras i den årliga budgetprocessen. 

Barnkonventionen  

Ett nytt reningsverk i Grimsås kommer under lång tid framöver rena avloppsvattnet från 

Grimsås samhälle på ett effektivt sätt vilket är positivt för både människor, djurliv och miljö 

vilket skapar en god förutsättning för våra barn att växa upp i en ren miljö. 
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Ekonomisk påverkan 

För att täcka de överskjutande kostnaderna för Grimsås reningsverk, 7,5 miljoner kronor, 

föreslås följande åtgärder: 

- Omfördelning av pengar från projekt Överföringsledningar. Projekt 

överföringsledningar är färdigställt och kostnaden blev 1,4 miljoner kronor lägre än 

prognostiserat beroende på bland annat mindre mängd berg samt ett mindre behov 

av antalet tryckningar. 

- Minskning av VA verksamhetsnära årliga investeringar 2025 - 2029. Resterande 

medel 6,1 miljoner kronor föreslås tas från VA verksamhetsnära årliga investeringar 

2025 – 2029 där det finns 36 miljoner kronor. Detta kommer att medföra att 

förnyelsetakten av ledningsnätet på kort sikt kommer att saktas ner. 

Jämställdhetsperspektiv 

Ingen påverkan. 

Beslutsunderlag 

KS §186, 2024-10-24 

Tjänsteskrivelse om åtgärdsplan för att omhänderta underskottet på projekt Grimsås 

reningsverk 2024-11-10 

Föredragning och debatt 

Verksamhetschef Henrik Johansson föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Ekonomifunktionen 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Avslutat 
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§ 214 Åtgärdsplan för att omhänderta underskottet inom VA 

KS/2024:387 

Kommunstyrelsens beslut 

• Godkänner åtgärdsplan för att omhänderta underskottet inom VA. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Reservation 

Niklas Gardewik (M), Kathleen Wireklev (M), Brigitte Barenfeld (KD), Johnny Letth (SD) och 

Joakim Erlandsson (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Gardewiks (M) yrkande. 

Ärendet 

VA-enheten har sedan en längre tid dragits med underskott på driften. En hög 

investeringstakt och bristfällig kostnadskontroll under flera år har skapat en osund balans 

mellan intäkter och utgifter. Det har saknats en plan på hur VA-taxan behöver justeras för att 

hantera högre kapitalkostnader. På senare år har kraftiga prisökningar på bland annat energi 

och kemikalier ökat på utgifterna än mer så de taxehöjningar som ändå gjorts har ätits upp. 

Därtill har förvaltningen beställt en utredning med anledning av ett visselblåsarärende. Den 

totala kostanden för denna utredning är ännu inte klarlagd och finns inte med i budgeten för 

2024.  VA har kostnadsmässigt stått kvar med en osund balans mellan intäkter och utgifter. 

VA:s mål för 2024 är att minska sitt underskott på 2,7 mnkr med ca 2 mnkr. Under 2025 är 

målet att fortsätta att arbeta bort underskottet. 

För att nå målet med budget i balans samt minskat underskott kommer VA genomföra 

följande aktiviteter inför och under 2025: 

• Fortsätta arbetet med minskad kemikalie- och energiförbrukning 

• Minskad investeringstakt vilket ger lägre kapitalkostnader 

• Allmänt ökad kostnadsmedvetenhet inom enheten. 

• Minskning av 2 rörnätsteknikertjänster genom omplacering/uppsägning av 1 tjänst 

som vakanshålls under 2025 samt fortsatt vakanshållning av icke tillsatt tjänst för 

helåret 2025 

• Vakanshållning av 1 icke tillsatt VA-ingenjörstjänst för halvåret 2025 

• Höjning av VA-taxan inför 2025.  

Under 2025 kommer VA behöva sänka sin ambitionsnivå för att anpassa verksamheten till 

sin egen ekonomi, både drift och investering. Enheten behöver samtidigt öka sin 

planeringskapacitet varför det är viktigt att få ytterligare 1 VA-ingenjör på plats under 2025. 

En omorganisation är påbörjad där VA/Gata kommer delas upp i enheterna VA och 

Gata/Park/Fordon. Nya enhetschefer till dessa positioner är rekryterade och börjar sina 
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anställningar i november 2024. Omorganisationen görs för att skapa bättre förutsättningar 

för enhetscheferna att få ett tydligare fokus på sitt grunduppdrag, bättre planering och bättre 

ekonomisk kontroll. 

Barnkonventionen  

Åtgärderna med en VA-verksamhet med god planering, bra ekonomisk kontroll och tydligt 

fokus på grunduppdraget skapar förutsättningar för att producera och leverera bra 

dricksvatten samt för att omhänderta och rena avloppsvatten på ett bra och effektivt sätt. 

Detta är att ta ansvar för liv och hälsa vilket är bra för alla våra invånare men framförallt för 

våra barns nutid och framtid.  

Ekonomisk påverkan 

Driftsbudget VA 2025 

 Intäkter 2025  + 37 850 000 

 Personalkostnader - 5 850 000 

 Kapitalkostnader - 13 800 000 

 Verksamhetskostnader - 18 900 000 

 Resultat 2025 - 700 000 

 Vakanshållning + 1 300 000 

 Resultat efter åtgärder + 600 000 

 

Budgeterat överskott på 600 000 kr används för att minska underskottet.  

Baserat på prognosen för 2024 och budget för 2025 bör kvarvarande underskott efter 2025 

ligga på – 100 000 kr. 

Jämställdhetsperspektiv 

Lika påverkan för alla invånare 

Beslutsunderlag 

KS §186, 2024-10-23 

Tjänsteskrivelse om åtgärdsplan för att omhänderta underskottet på VA 2024-11-08 

Föredragning och debatt 

Verksamhetschef Henrik Johansson föredrar ärendet och svarar på frågor. 

 

Ordförande Driton Bilalli (S), 1e vice ordförande Niklas Gardewik (M), 2e vice ordförande 

Lennart Haglund (C) och Johnny Letth (SD) deltar i debatt. 
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Förslag till beslut på sammanträdet 

1e vice ordförande Niklas Gardewik (M) yrkar på att ärendet återremitteras för att invänta 

underhållsplanen för VA. 

 

Johnny Letth (SD) yrkar bifall till Gardewiks (M) yrkande. 

2e vice ordförande Lennart Haglund (C) yrkar avslag till Gardewiks (M) yrkande.  

Beslutsgång 

Ordförande ställer Gardewiks (M) yrkande med bifall mot avslag och finner att 

kommunstyrelsens avslår yrkandet.  

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Ekonomifunktionen 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen  

Status  

Avslutat 
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§ 215 Ansökan till överförmyndarenheten från GMF Sjuhärad 

KS/2024:229 

Kommunstyrelsens beslut 

• Avslår ansökan för GMF Sjuhärad. 

Ärendet 

God mansföreningen (nedan kallad GMF) har ansökt om bidrag för sin verksamhet med 

10 000 kr för bl.a. ökade kostnader för trycksaker, ersättning för resekostnader, ökade 

kostnader för medlemssammankomster, utbildningar m.m. 

GMF vill bl.a. vidareutveckla sina utbildningar för gode män men Tranemo kommun är 

anslutna till Överförmyndare i samverkan i Skövde som även dem har utbildningar för gode 

män.   

Barnkonventionen  

Ärendet påverkas inte utifrån barnkonventionen. 

Ekonomi 

Ärendet påverkas inte ekonomiskt 

Jämställdhetsperspektiv 

Ärendet påverkas inte ur ett jämställdhetsperspektiv. 

Beslutsunderlag 

AU §108, 2024-10-23 

Tjänsteskrivelse 2024-10-10 

Ansökan från överförmyndarenheten från GMF Sjuhärad  

Bilaga 1 Resultatrapport GMF Sjuhärad 

Bilaga 2 Revisionsberättelse GMF Sjuhärad 

Bilaga 3 Årsmötesprotokoll GMF Sjuhärad 

Bilaga 4 Konstituerande möte styrelsen GMF Sjuhärad 

Bilaga 5 Verksamhetsberättelse GMF Sjuhärad 

Bilaga 6 Verksamhetsplan GMF Sjuhärad 

Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

GMF Sjuhärad 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 
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Status  

Avslutat 
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§ 216 Ansökan om bidrag - Borås Nämndemannaförening KS/2024:348 

Kommunstyrelsens beslut 

• Avslår ansökan 2024 från Borås nämndemannaförening. 

Ärendet 

Borås nämndemannaförening (nedan kallad BNF) ansöker om verksamhetsbidrag för 2024.  

BNF har inte beviljats något bidrag av Tranemo kommun under åren 2000 – 2023. I Sjuhärad 

har Ulricehamns kommun har tidigare avslagit ansökan, Borås och Svenljunga kommuner 

har tidigare beviljat bidrag. 

BNF ansöker om 200 kr för varje nämndeman som är utsedd för Tranemo kommun, 

sammanlagt 6 stycken.  

Barnkonventionen  

Beslutet påverkar inte ärendet utifrån barnkonventionen. 

Ekonomisk påverkan 

Föreningen önskar ett bidrag på 200 kr per nämndeman. Kostnaden blir således 1200 kr vid 

ett bifall av ansökan.  

Jämställdhetsperspektiv 

Beslutet påverkar inte ärendet ur ett jämställdhetsperspektiv. 

Beslutsunderlag 

AU §109, 2024-10-23 

Tjänsteskrivelse 2024-08-22 

Verksamhetsberättelse 2023 

Bokslut 2023 

Revisionsberättelse 2023 

BNF Verksamhetsplan 2024-2025 

Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

Borås nämndemannaförening 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Avslutat 
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§ 217 Ej verkställda beslut 2023 KS/2023:120 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Noterar informationen om att rapporten om ej verkställda beslut enligt SoL och LSS 

har lämnats för fjärde kvartalet år 2023. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Kommunerna har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade (LSS) skyldighet att kvartalsvis, till Inspektionen för vård och omsorg och 

kommunens revisorer, rapportera gynnande biståndsbeslut som inte verkställs inom tre 

månader från beslutsdatum. Kommunfullmäktige ska erhålla statistikrapporter över dessa 

beslut enligt LSS och SoL. 

Ärendet 

Omsorgssektionen har, på uppdrag av kommunstyrelsen lämnat kvartals- och 

individrapport över ej verkställda beslut under fjärde kvartalet år 2023 till Inspektionen för 

vård och omsorg. 

Enligt rapporten finns inga beslut enligt SoL som ej är verkställda, men ett beslut enligt LSS 

som ej verkställts inom tre månader från beslutsdatum.  

Beslutet inom LSS gäller boende och det är ej verkställt utifrån att individen tackat nej till 

erbjudet boende. 

Barnkonventionen  

Det ej verkställda beslutet rör insats till vuxen och barnkonventionen berörs därför ej i detta 

ärende.  

Ekonomisk påverkan 

Ingen ekonomisk påverkan.  

Jämställdhetsperspektiv 

Varje individ och ärende är unikt och bedömning och beslut baseras på individens behov 

samt hur dessa på bästa sätt kan tillgodoses.  

Beslutsunderlag 

OU §55, 2024-10-23 

Tjänsteskrivelse 2024-10-04 
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Beslutet skickas till 

Omsorgssektionen 

Revisorerna 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 218 Anmälan enligt lex Sarah, biståndshandläggning KS/2024:194 

Kommunstyrelsens beslut 

• Informationen är mottagen och ärendet avslutas. 

Beslutsmotivering 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) avslutar ärendet och kommer inte vidta några 

ytterligare åtgärder. 

IVO har bedömt att huvudmannen, efter begärd komplettering, har fullgjort sin skyldighet 

att utreda och anmäla ett allvarligt missförhållande. 

Ärendet 

Anmälan enligt lex Sarah avseende ett allvarligt missförhållande vid Myndighetsfunktionen, 

biståndshandläggning. 

Anmälan handlar om att två enskilda föll i sitt hem. De kunde inte tillkalla hjälp utan blev 

liggandes på golvet under flera timmar innan närboende kom till undsättning. De enskilda 

hade ansökt om insatser i hemmet, bland annat i form av trygghetslarm. Ansvarig 

handläggare, som saknade delegering att fatta beslut, hade aktualiserat ärendet och beslutat 

att inleda utredning men inte lämnat det vidare för beslutsfattande. 

Barnkonventionen  

Ärendet har en positiv påverkan ur ett barnrättsperspektiv då åtgärderna i utredningen 

leder till systematiskt kvalitetsarbete. 

Ekonomisk påverkan 

Kostnader som uppkommit ryms inom befintlig budget. 

Jämställdhetsperspektiv 

Riktlinjen för serviceinsatser berör både kvinnor och män. Behovet av insatser är likvärdiga 

och insatserna beviljas individuellt och efter behov. Kommunen har som mål att varje 

sektion ska agera för att garantera likvärdig behandling oavsett kön. 

Beslutsunderlag 

OU §54, 2024-10-23 

Tjänsteskrivelse 2024-09-06 

Beslutet skickas till 

Omsorgssektionen 
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Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Avslutat 
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§ 219 Valärende - Val av ny ersättare till budgetutskottet (SD) 

KS/2024:267 

Kommunstyrelsens beslut 

• Förslag på ny ersättare till budgetutskottet ges vid kommunstyrelsens 

nästkommande sammanträde. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Johnny Johansson (SD) har 2024-05-26 inkommit med skrivelse med en begäran om att bli 

entledigad från samtliga av sina politiska uppdrag. 

Wajdi-Louis Azouri (SD) har utsetts till ledamot i budgetutskottet efter Johnny Johansson. 

Därmed behövs en ersättare utses till utskottet efter Wajdi-Louis Azouri (SD). 

Beslutsunderlag 

KS §134, 2024-06-13 

Avsägelse från Johnny Johansson 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Johnny Letth (SD) ber om att få återkomma med förslag vid kommunstyrelsens 

nästkommande sammanträde. 

Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

Kanslifunktionen 

Lönekontoret 

Status 

Pågående 
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§ 220 Valärende - Avsägelse från Eva-Karin Haglund (S) KS/2024:451 

Kommunstyrelsens beslut 

• Entledigar Eva-Karin Haglund (S) från sitt uppdrag som ersättare i allmänna 

utskottet. 

• Förslag på ny ersättare till allmänna utskottet och ledamot till budgetutskottet ges vid 

kommunstyrelsens nästkommande sammanträde. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Eva-Karin Haglund (S), inkom 2024-11-13 med en skrivelse med en begäran om att bli 

entledigad från sina uppdrag som ersättare i allmänna utskottet och ledamot i 

budgetutskottet. 

Beslutsunderlag 

Avsägelse från Eva-Karin Haglund (S) AU och BU 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Eva-Karin Haglund (S) ber om att återkomma med förslag vid kommunstyrelsens 

nästkommande sammanträde. 

Beslutet skickas till 

Processtöd 

Lönekontoret 

Status 

Pågående 
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§ 221 Information från förvaltningen KS/2024:1 

Kommunstyrelsens beslut 

• Noterar förvaltningens information. 

• Omfördelar 0,7 mnkr från 9379 Reinvestering utemiljö samt 0,4 mnkr från 9203 

Konstgräsplaner till 9299 Reinvestering fastighet.  
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Förvaltningens information till kommunstyrelsen 

Vi är kulturella finalister! 

Tranemo kommun är en av tre finalister till årets kulturkommun! Det står nu mellan 

Tranemo, Varberg och Västervik. Vinnaren tillkännages den 5 december 2024 vid en 

ceremoni, hos fjolårets vinnare Värnamo. Vi är stolta över denna modiga och kulturkaxiga 

kommun!  

Priset instiftades år 1987 av Bok- och biblioteksmässan. Priset övertogs 1989 av 

fackförbundet SKTF, som 2011 bytte namn till Vision. 

Juryn består av åtta ledamöter samt en adjungerad ledamot från kommunen som innehar 

årets titel. Juryns ledamöter söker information utifrån givna kriterier och priset delas ut i 

slutet av året. 

Årets kulturkommun får ett diplom med en motivering, ett vandringspris som är ett 

glasäpple av Rune Strand samt ett konstverk som kommunen får behålla. 

Nu finns muralen som bok 

Sveriges största medskaparmural formades efter en historia uppbyggd av Tranemo 

kommuns barn och unga, förskoleklass till år 9. Vid Tranemo sim- & idrottshall finner du 

muralen, en 450 kvm stor väggmålning som tog form våren 2024. Konstnärskollektivet 

Streetcorner provade en ny metod tillsammans med kommunens 1400 grundskolelever från 

förskoleklass till år nio, arbetade de fram en historia. Med hjälp av frågeformulär med skicka 

vidare-princip, skisser på karaktärer och fordon, samanställdes svaren i en AI som gav en 

grovskiss i textform. Text och bilder tolkades av Streeetcorners konstnärer till en mural och 

berättelsen bearbetades vidare av en författare till en färdig historia. 

Berättelsen har nu också givits ut i bokform med samma titel! Låna boken på biblioteket eller 

lyssna till ljudboken. 

Miljonstöd för vattenåtgärder 

Tranemo kommun har genom Länsstyrelsens beslut beviljats LONA-stöd på 2,1 miljoner 

kronor för vattenvårdsåtgärder i Ätrans avrinningsområde. 
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Fin(skt)besök på biblioteket 

Den regionala statsförvaltningen i Finland, cirka 40 personer, besökte Tranemo bibliotek 

onsdagen den 30/10, för en presentation och biblioteksvisning. Deltagarna var från den 

regionala statsförvaltningen samt från allmänna bibliotek runt om i Finland. Andra bibliotek 

de kommer att besöka är Göteborgs stadsbibliotek, Opaltorgets bibliotek, 

Världslitteraturhuset, Kulturhuset Kåken, Knacka på i Borås, Skara, och Kulturhuset 

Bergsjön. 

Kommunen visade upp sig på rekryteringsmässan Elevate 

En delegation från Lärandesektionen och Omsorgssektionen samt hela kommunledningen 

deltog den 12/11 i rekryteringsmässan Elevate på högskolan i Borås. Där presenterades 

kommunen på ett positivt sätt för studenter inom de olika vård- och 

pedagogikutbildningarna, i syfte att de ska välja Tranemo kommun som arbetsgivare. 

Medverkande pedagoger och skolledning från Lärandesektionen höll också i en föreläsning, 

som handlade om våra olika verksamheter och hur det är att arbeta i Tranemo kommun. Den 

innehöll också direkta tips som att söka jobb, mentorskap, uppsatsämnen och hur man klarar 

första tiden som ny i yrket. Arrangemanget kring mässan var välordnat. Studenterna 

uppskattade det vi presenterade vid montrarna och på föreläsningen. Uppslutningen bland 

studenterna var tyvärr generellt låg på mässan. 

Medarbetarenkäten är besvarad 

Nu är Tranemo kommuns stora medarbetarenkät besvarad och resultaten har kommit in till 

respektive chef. All data kommer nu att analyseras och gås igenom med respektive 

personalgrupp i syfte att hitta styrkor att bygga vidare på och svagheter att förbättra. Sett till 

hela kommunen så ligger Tranemo fortsatt högre än genomsnittet när det gäller Hållbart 

medarbetarengagemang (HME). 

Pris för vacker bro 

Tranemo kommun har vunnit det så kallade Träskyddspriset som delas ut av 

Träskyddsföreningen för bron i Uddebo. Juryns motivering lyder: 

”Träbron i Tranemo kommun tilldelas Träskyddspriset 2024. Med en konstruktion som 

förenar nytänkande inom konstruktion och produktion med effektivt materialutnyttjande 

erhålls ett i alla avseenden imponerande byggnadsverk. Genom avancerad byggteknik och 

välgrundade materialval har bron utformats för hög beständighet och blir en tillgång för 

Uddebo och Tranemo kommun under lång tid framöver. Den rationella 

tillverkningsprocessen och kombinationen av trä och stål i en optimerad konstruktion visar 

vägen för framtida projekt. Bågformen och fackverket är både funktionellt och estetiskt 

starka och sätter trä i fokus som brobyggnadsmaterial. Konceptet med utbytbara 

komponenter medverkar till ökad underhållseffektivitet och hållbarhet, och bron i Uddebo 

inspirerar till att utforska träets potential i modern infrastruktur.” 
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Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse om information från förvaltningen till kommunstyrelsen november  

Månadsuppföljning okt 2024 

Föredragning och debatt 

Kommundirektör Carita Brovall och ekonomichef Konrad Fredh föredrar ärendet och svarar 

på frågor. 

Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Pågående 
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§ 222 Delegeringsbeslut KS/2024:76 

Kommunstyrelsens beslut 

• Godkänner redovisningen av delegeringsbeslut i enlighet med utskickade 

handlingar. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Kommunstyrelsens har beslutat att till kommunstyrelsens ordförande, utskott och 

tjänstepersoner delegera viss beslutanderätt i enlighet med kommunstyrelsens 

delegationsordning. Dessa beslut ska redovisas till kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag 

Delegeringsbeslut Personal okt 

Delegeringsbeslut skolskjuts HT 2024 

Delegeringsbeslut KS-UPH-HR 2024-11-11 

Delegeringsbeslut BAB september och oktober 2024 

Delegeringsbeslut ÄO sept 2024 

Delegeringsbeslut LSS sept  

Delegeringsbeslut IFO sept 

Delegeringsbeslut Färdtjänst sept 

Delegeringsbeslut FN SoL sept 

Status 

Pågående 
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§ 223 Delgivningar KS/2024:6 

Kommunstyrelsens beslut 

• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Kommunstyrelsen delges följande handlingar; 

- Boråsregionen Direktionsprotokoll 2024-10-25 §§ 70-71 

- Boråsregionen Ärende för kännedom Delårsbokslut 2024 

- Protokollsutdrag § 72 241025 Delårsbokslut 2024 -Boråsregionen 

- Delårsbokslut 2024 Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund -Boråsregionen 

- Bilaga 1 Delårsrapport Driftverksamheter -Boråsregionen 

- Bilaga 2 Delårsrapport Navet science center -Boråsregionen 

- Rapport - Granskning av Sjuhärads kommunalförbund delårsbokslut 2024 -Boråsregionen 

- Brev Delårsbokslut 2024 -Boråsregionen 

Status 

Pågående 
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§ 224 Rapport från utskotten KS/2024:21, KS/2024:19, KS/2024:26, 

KS/2024:5 

Kommunstyrelsens beslut 

• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Kommunstyrelsen delges följande utskottsprotokoll; 

- Protokoll BU 2024-10-09 signerat 

- Protokoll OU 2024-10-23 signerat 

- Protokoll LU 2024-10-23 signerat 

- Protokoll AU 2024-10-23 

Föredragning och debatt 

Utskottsordföringarna Emelie Romland (C), Viktoria Haraldson (C) och Driton Bilalli (S) 

föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Status 

Pågående 
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§ 225 Nämndprotokoll KS/2024:6 

Kommunstyrelsens beslut 

• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Kommunstyrelsen delges följande nämndsprotokoll; 

- Protokoll Bygg- och miljönämnden Gislaved-Tranemo 2024-10-22 

Status 

Pågående 
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§ 226 Övriga protokoll TFAB/2024:1, TUAB/2024:7, KS/2024:6 

Kommunstyrelsens beslut 

• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Kommunstyrelsen delges följande protokoll; 

- Protokoll TFAB 2024-10-08 samråd med TUAB och TBAB signerat 

- Protokoll TUAB 2024-10-02 signerat 

- Protokoll SÄRF 2024-10-18 

Status 

Pågående 
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Plats   Forumsalen i Tranemo 


Tid   13:00 – 15:45  


 


Närvarande Beslutande  


Driton Bilalli (S), ordf. 


Niklas Gardewik (M), 1e vice ordf. 


Lennart Haglund (C), 2e vice ordf. §§205–226 


Eva-Karin Haglund (S) 


Lena Eksberg (S) 


Bo Haarala (S), ers. 


Emelie Romland (C) 


Viktoria Haraldson (C) 


Ana Alvarez Björk (L) 


Lina Chalhoub (C), ers. §204 


   


Icke tjänstgörande ersättare  


Leif Gustavsson (S) 


Lina Chalhoub (C) 


Jonas Adelsten Kristiansen (S) 


Rikard Strömberg (S) 


Karin Ljungdahl (C) 


Anna Letth (SD)   


Övriga närvarande Sanna Pihlajamäki Blomgren, processekreterare 


  Carita Brovall, kommundirektör 


  Kristina Ström, sektionschef 


  Julio Garcia Atterström, sektionschef 


  Patrik Westerlund, utvecklingschef 


  Linda Ruergård, HR-chef 


  Konrad Fredh, ekonomichef 


  Manda Schillerås, verksamhetschef 


  Robin Uhlman, samhällsplanerare 


  Egzon Kelmendi, trafiktutredare 


  Olle Ekberg, mark- och exploateringsingenjör 


  Linda Hernbo, lönechef 


  Henrik Johansson, verksamhetschef 


  Susanne Norberg, bygg- och miljöchef 


 


Paragrafer  § 204-§ 226 


Utses att justera  Niklas Gardewik (M) 
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Protokollet signeras digitalt 


Underskrifter 


Sekreterare Protokollet signeras digitalt 


Sanna Pihlajamäki Blomgren 


Ordförande Protokollet signeras digitalt 


Driton Bilalli (S) 


Justeringsperson Protokollet signeras digitalt 


  Niklas Gardewik (M) 


  


ANSLAG/BEVIS 


Organ   Kommunstyrelsen 


Sammanträdesdatum 2024-11-20 


Anslaget under tiden 2024-11-26—2024-12-18 


Förvaringsplats   Diariet 


för protokoll 


Protokollet är justerat, vilket tillkännagivits genom anslag 


 


Underskrift   Protokollet signeras digitalt 


  Sanna Pihlajamäki Blomgren 
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§ 204 Detaljplan, Radhusvägen, Dalstorp 1:132 och 1:133 KS/2016:311 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Tecknar uppdaterat markanvisningsavtal mellan Tranemobostäder och Tranemo 


kommun gällande flerbostäder för del av Dalstorp 1:133. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Jäv 


2e vice ordförande Lennart Haglund (C) anmäler jäv och deltar därmed inte i 


handläggningen av ärendet. Lina Chalhoub (C) ersätter. 


Ärendet 


Tranemobostäder har sedan 2016 ansökt om planbesked för Dalstorp 1:132 samt Dalstorp 


1:133. 2020 skrev Tranemobostäder och Tranemo kommun ett planavtal med syfte att 


upprätta flerbostäder om upp till fem våningar på Dalstorp 1:133 men också för att ändra 


befintlig detaljplan för Dalstorp 1:132. Det berörda området ligger på Tranemo kommuns 


mark, bredvid Tranemobostäders mark Dalstorp 1:132, naturnära intill Dalstorpasjön.  


Tranemo kommun ingick 2022 ett markanvisningsavtal för Dalstorp 1:132 och Dalstorp 1:133 


med överenskommelsen om prisbilden ljus BTA.  Tranemobostäder har efter det ansökt om 


nytt önskemål om att skriva om markanvisningsavtalet endast för del av Dalstorp 1:133 


(färgad markering bilaga 1) på Tranemo kommuns mark. I det nya markanvisningsavtalet 


uteblir det norra naturområdet, hela Dalstorp 1:32 samt prisbilden om ljus BTA på grund av 


likabehandlingsprincipen. Förvaltningen anser därför att avtalet behöver skrivas om, se 


bilaga 1. 


Tranemobostäder bekostar framtagandet av detaljplanen i sin helhet och bör därför betala 


för råmark precis som andra företag i kommunen som är i samma process. Då ytan blir 


mindre i det uppdaterade markanvisningsavtalet rekommenderas priset att justeras från 


tidigare ingånget avtal på 625kr/kvm per ljus BTA rörande hyresrätter och 700kr/kvm per 


ljus BTA för bostadsrätter till 75kr/kvm. Detta enligt utförd värdering, se bilaga 2.  


Barnkonventionen  


Frågeställningar som berör barn och barns bästa ska vara närvarande under 


planeringsarbetet då de är förutsättningar för god stads- och samhällsutbyggnad. 


Ekonomisk påverkan 


Uppdateringen av markanvisningsavtalet innebär en mindre intäkt än tidigare planerat. En 


mindre intäkt än tidigare avtal innebär inte att kommunens ekonomi skadas. Avtalet följer 


de riktlinjer kommunen har. Köpekontraktet mellan Tranemobostäder och Tranemo 
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kommun ingås först enligt värdering när detaljplanen vunnit laga kraft. Detta enligt den 


planprocess kommunen följer utefter lagen om framtagning av detaljplaner.  


Jämställdhetsperspektiv 


Ett jämställdhetsperspektiv genomsyrar hela planarbetet med en eftersträvan att inkludera 


och beakta så många som möjligt. 


Beslutsunderlag 


AU §103, 2024-10-23 


Tjänsteskrivelse 2024-10-08 


Bilaga 1, planområdet 


Bilaga 2, värdering 


Markanvisningsavtal  del av Dalstorp 1:133 


Föredragning och debatt 


Mark- och exploateringsingenjör Olle Ekberg föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Tranemobostäder 


Planenheten Gislaved kommun 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 205 Detaljplan Gudarp 39:1 Ljungsnäs samt begäran om planbesked - 


Tranemo Gudarp 39:1 Ljungsnäs KS/2020:399 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Förlänger markanvisningsavtalet för del av Gudarp 39:1, Ljungsnäs 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Reservation 


Johnny Letth (SD) och Joakim Erlandsson (SD) reserverar sig mot beslutet. 


Ärendet 


Ansökan om planbesked (ändring eller påbörjan av detaljplan) för del av Gudarp 39:1 inkom 


den 17 augusti 2020. Bolaget Tranemo Grus och Betong AB (TGB) vill på delar av fastigheten 


Gudarp 39:1 upprätta en ny detaljplan som möjliggör ändamålet industri. 


Detaljplanearbetet är igång men har dragit ut på tiden då Trafikverket haft stor 


personalomsättning vilket haft en direkt inverkan på planarbetet. Varken Tranemo kommun 


eller TGB har kunnat påverka Trafikverkets handläggning av ärendet. På grund av 


fördröjningen av detaljplanearbetet föreslår förvaltningen att markanvisningsavtalet förlängs 


på samma grunder som Kommunfullmäktige tog 2022 11 21, KS/2020:399 KF § 161. 


Under tiden detaljplanearbetet har fortskridit har plangränserna kommit att ändras vilket är 


vanligt i en detaljplaneprocess beroende på markens förutsättningar. I dagsläget har 


markytan som TGB ämnar förvärva av Tranemo kommun justerats från ca 109 500kvm till 


130 000 kvm, se bilaga 1. Kostnaden av mark justeras enligt ingånget markanvisningsavtal, 


punkt 14, om en kostnad av 35kr/kvm, enligt beslut i Kommunfullmäktige 2022 11 21, 


KS/2020:399 KF § 161. En slutlig yta bestäms i planarbetet och vid antagande. 


Detaljplanearbetet följer översiktsplanens avsikt om planering av industri.   


Barnkonventionen 


Frågeställningar som berör barn och barns bästa ska vara närvarande under 


planeringsarbetet, som är kopplat till detta markanvisningsavtal, då de är förutsättningar för 


god stads- och samhällsutbyggnad. 


Ekonomisk påverkan 


En förlängning av markanvisningsavtalet kommer inte ha någon negativ ekonomisk 


påverkan på kommunens ekonomi. Skulle planarbetet färdigställas och planen vinna laga 


kraft kommer Tranemo kommun få en intäkt om 35kr/kvm på del av Gudarp 39:1 som 


Tranemo kommun säljer till Tranemo Grus & Betong AB. Det innebär en större intäkt än vad 
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första markanvisningen med yta visade. Kommunen får på köpet detaljplanerad mark intill 


RV 27.  


Jämställdhetsperspektiv 


Planarbetet och förläningen av markanvisningsavtalet har ingen påverkan sett ur ett 


jämställdhetsperspektiv. Frågorna tas i beaktande under tiden planarbetet fortskrider.  


Beslutsunderlag 


AU §104, 2024-10-23 


Tjänsteskrivelse 2024-10-08 


Bilaga 1, planområdet 


Tilläggsavtal - förlängning av markanvisning 


Markanvisningsavtal signerat 


Föredragning och debatt 


Mark- och exploateringsingenjör Olle Ekberg föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Tranemo Grus och Betong AB 


Planenheten Gislaveds kommun 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 206 Cykelprogram KS/2024:392 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Antar Cykelprogram 2024–2028. 


Kommunstyrelsens beslut 


• Kompletterar programmet med gång- och cykelvägen mellan Storgatan och 


banvallen i Limmared. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Tranemo kommun har som mål att göra cykling mer attraktivt och därmed öka andelen 


cykeltrafik i kommunen. Cykling har minimal miljöpåverkan, bidrar till motion och 


folkhälsa och är ofta lämplig för vardags och fritidsresor. Särskilt stora är miljö- och 


hälsovinsterna där cykeln ersätter regelbundna bilresor som exempelvis arbetspendling.  


Detta program ska ange den strategiska inriktningen för cykelvägsutbyggnaden i 


kommunen. 


Cykelprogrammet prioriterar utredningar om cykelutbyggnader uppdelat på statligt och 


kommunalt vägnät. En utredning för varje utbyggnad i form av kostnader, möjlighet, 


motivering och tidsplan bör göras innan utbyggnad sker.  


Cykelprogrammet är ett underlag för Samhällssektionens prioriteringar och åtgärder inom 


cykelinfrastrukturen. Programmet kan också användas av andra sektioner i planeringen av 


cykelinfrastrukturen. 


Barnkonventionen  


Cykelprogrammet bidrar till bättre cykelinfrastruktur som påverkar barn positivt. Det 


handlar om barns säkerhet, hälsa, utveckling och rätt till lek och utbildning enligt 


barnkonventionen. Trygg och säker cykelinfrastruktur skyddar barn från trafikolyckor, 


skapar säkra vägar till och från sin skola, främjar barns hälsa och rätt till lek genom 


möjligheten att utforska olika områden på ett säkert sätt.  


Ekonomisk påverkan 


Antagande av cykelprogrammet kostar inget. Varje stråk i programmet kommer behöva en 


utredning innan utbyggnad sker. Utpekade GC-vägar kommer bara byggas om de ligger i 


investeringsbudgeten eller inom ram för gata. Statlig medfinansiering på 50 % kan sökas hos 


Trafikverket vid utveckling på det kommunala vägnätet.  
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Jämställdhetsperspektiv 


Män tenderar att använda bilen som sitt primära transportalternativ mer än kvinnor. 


Kvinnor kombinerar oftare olika transportmedel som cykel och kollektivtrafik. Män har 


dessutom ofta större ekonomiska tillgångar som möjliggör att äga och underhålla bilen, 


vilket leder till att män väljer bilen mer än kvinnor. Kvinnor utför en större andel av det 


obetalda omsorgsarbetet, inklusive att lämna och hämta barnen på skolan eller förskolan. 


Genom att åtgärda och utveckla cykelinfrastrukturen kan det bli ett snabbt och effektivt sätt 


att kombinera vardagen med arbete och obetalt omsorgsarbete. Bra cykelinfrastruktur leder 


till positiva effekter ur ett jämställdhetsperspektiv. 


Beslutsunderlag 


AU §105, 2024-10-23 


Tjänsteskrivelse 2024-10-08 


Cykelprogram – Med ändringar 


Cykelprogram – Reviderad 


Föredragning och debatt 


Trafikutredare Egzon Kelmendi föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Författningssamling 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 207 Förlängning av biblioteksplan KS/2024:356 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Förlänger biblioteksplanen med två år från och med 2025-01-01 för att möjliggöra en 


grundlig översyn av biblioteksverksamheten. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Bibliotekslagen (2013:801) § 17 ålägger kommuner och regioner att anta biblioteksplaner för 


sin verksamhet på biblioteksområdet. 


Biblioteksplanen är ett styrdokument som anger mål och riktlinjer för kommunens 


biblioteksverksamhet. Den aktuella planen har löpt sedan 2020 och behöver uppdateras i 


linje med förändrade förutsättningar lokalt, regionalt och nationellt.  


Biblioteksverksamheten har genomgått betydande organisatoriska förändringar i samband 


med övergången till nytt biblioteksdatasystem och samverkan i Knallebiblioteken. 


Biblioteken är nu inne i en utvecklingsfas där vi ser över framtida samverkansmöjligheter. 


Förvaltningen anser att det är viktigt att ta tid för en grundlig översyn av framtida 


utmaningar samtidigt som förlängningen av biblioteksplanen säkerställer en fortsatt stabil 


och välfungerande biblioteksverksamhet i kommunen. 


Skolbiblioteken är en del av Knallebiblioteken och kommer vara en del av översynen för en 


väl fungerande biblioteksverksamhet i Tranemo kommun.   


En aktuell biblioteksplan är ett krav från Kulturrådet för att kunna söka bidrag för till 


exempel läsfrämjande arbete, verksamhetsutveckling och inköpsstöd för barnmedia, vilket 


Tranemo kommun fått beviljat under flera år. För att kommunens biblioteksplan inte ska bli 


inaktuell föreslås att nuvarande biblioteksplan för Tranemo kommun förlängas till att gälla 


till och med år 2026. 


Barnkonventionen 


Biblioteken spelar en central roll i att tillgodose barns rätt till utbildning, information och 


kultur. En förlängning av biblioteksplanen säkerställer barnperspektivet, att barn och unga 


har fortsatt tillgång till lämpliga och tillgängliga resurser för sitt lärande och personlig 


utveckling.  


Ekonomisk påverkan 


Förlängning av biblioteksplanen innebär ingen omedelbar ekonomisk påverkan, då 


verksamheten fortsätter under nuvarande budgetramar.  
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Jämställdhetsperspektiv 


Bibliotekslagens förlängning kommer att säkerställa att bibliotekets tjänster fortsätter att vara 


inkluderande och tillgänglig för alla, oavsett kön. 


Beslutsunderlag 


AU §106, 2024-10-23 


Tjänsteskrivelse 2024-09-17 


Tranemo kommuns biblioteksplan 2020 (KS/2020:137) 


Förlängning av Biblioteksplan 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Författningssamling 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 208 Svar - Tranemoförslag om att klassa ett område som tyst område 


(32/30) KS/2024:263 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Tranemoförslaget avslås. 


• Frågan hanteras i samband med nästa tillfälle av planeringsstrategi. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Bilaga Omvärldsbevakning går djupare in på bakgrund, omvärldsbevakning, forskning och 


diskussion gällande tysta områden. 


Sammanfattning av ärendet 


Förslagsställaren föreslår att kommunen ska peka ut området norr om Dalstorp som ett tyst 


område. Då det inte finns tydliga definitioner om vad ett tyst område innebär och det 


används på flera olika sätt, föreslår förvaltningen att en mer omfattande utredning krävs. En 


mer omfattande utredning ger också förvaltningen möjlighet att undersöka hela kommunen, 


istället för bara ett område. 


Tysta områden är positiva för folkhälsan och turismen. Men vad som definierar ett tyst 


område är inte direkt kopplat till ljudnivån, utan snarare upplevelsen av området.  


Ärendet 


Lina Malmberg har 2024-04-15 lämnat ett Tranemoförslag om att peka ut området norr om 


Dalstorp, från sjön hela vägen upp till kommungränsen, som tyst område. Detta ska då 


koppla samman med Ulricehamns utpekade tysta område och ska inkludera Ommaberget.  


Förslagsställaren anser att detta gynnar turist- och friluftsverksamheten. Ger kommunen 


möjlighet att marknadsföra ett unikt koncept och gynnar kommunens vision om att bli 


14 000 invånare. 


Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2024-08-29 för att ge förslagsställaren 


tillfälle att utveckla sitt förslag. Utöver detta har förvaltningen varit i kontakt med 


förslagsställaren tidigare gällande att peka ut området som tyst område. Inga ytterligare 


punkter lyftes, men förslagsställaren trycker tydligt på värdet som utpekandet har för 


platsen som besöksmål. 


Bakgrund: 


Tysta områden är ett koncept som används för att peka ut, och ofta skydda, områden som är 


påverkade i begränsad omfattning av samhällsbuller. Dessa områden kan användas i syfte 


att marknadsföra besöksmål, gynna friluftslivet eller för att gynna folkhälsan. 
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Länsstyrelsen kartlade 2001 tysta områden i länet. Detta baserades på buller från väg-, tåg- 


och flygtrafikbuller. Sedan dess har ett bredare perspektiv blivit vanligt där ett tyst område 


även ska besitta andra värden, exempelvis i form av natur, kultur eller rekreation. 


Ett tyst område kan inte heller bara beräknas utifrån en decibel-nivå. Naturligt 


förekommande ljud (som rinnande vatten) kan besitta höga ljudnivåer samtidigt som de 


ändå bidrar till känslan av lugn och ro. 


Omvärldsbevakning: 


Det finns inga vedertagna kriterier för vad ett tyst område innebär, inte heller är det en 


juridisk term. Kartläggning av tysta områden har gjorts i olika utsträckning, med olika 


kriterier, och av olika anledningar. Därmed finns det inget tydligt förfarande för vad ett tyst 


område är. Inte heller finns det något förutbestämt skydd av en plats som pekats ut som tyst 


område. 


Att klassa ett område som tyst område är inte något som enbart kommunen kan göra. Tysta 


områden kan privatpersoner, föreningar och näringsliv också göra. Det finns flera 


organisationer och appar som samlar tysta områden, där vem som helst kan lägga upp och 


marknadsföra platser.  


Konsekvenser: 


Konsekvenserna av tysta områden beror till stor del på deras syfte och innebörden av ett 


utpekande. 


Att samhällsbuller från trafik och industri, skapar stress och påverkar hälsan negativt är väl 


etablerat. Varpå tysta områden kan skapa en tillflykt från detta och därmed gynna 


folkhälsan. 


Besökare från större städer söker i allt större utsträckning tysta miljöer att turista i. Ett 


utpekande av tysta områden skulle förtydliga vilken miljö det är som finns i Tranemo 


kommun och därför locka fler besökare. En stämpel av kommunen att ett område är tyst 


skulle eventuellt kunna väga tyngre än vad en enskild näringsidkares reklam kan göra. 


Beroende på vilka ställningstaganden kommunen skulle ta vid ett utpekande, skulle det 


kunna begränsa utveckling av störande karaktär i området. Exempelvis kan ett utpekande 


innebära att vindkraftsutveckling vore olämpligt. 


Fortsatt arbete: 


Förvaltningen föreslår att gå vidare med en mer omfattande utredning om vad tysta 


områden skulle innebära för Tranemo kommun och vilka kriterier skulle användas. Denna 


utredning skulle då se till hela kommunen och inte ett specifikt område. 


Barnkonventionen  


Tysta områden är bra för folkhälsan. Särskilt viktigt för barn är tysta områden i kombination 


med grönområden. Det finns stora hälsovinster för barn av att vistas i grönområden, som 


kartlagts i Folkhälsomyndighetens rapport ”Grönskans kvaliteter och barns hälsa”.  


Jämställdhetsperspektivet 


Vem som kommer att använda de tysta områdena beror på vilka kriterier som används vid 


utpekande. Då barnfamiljer kan förväntas använda de i stor utsträckning kan tysta områden 
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gynna kvinnor mer än män, då de i större utsträckning tar ut betalda föräldradagar och kan 


tänkas nyttja dessa områden. 


Om tysta områden pekas ut utanför tätorterna kommer dessa i begränsad utsträckning att 


vara på kommunens mark. Det innebär att utpekandet kommer ske på privat mark, som i 


större utsträckning ägs av män än kvinnor. Vilken begränsning detta innebär på utpekad 


mark behöver undersökas i en mer omfattande utredning. 


Vilka områden som pekas ut kan påverka grupper i samhället olika. Bland annat är det 


vanligare att barn till vårdnadshavare som har högst grundskoleutbildning, eller är 


utrikesfödda, oftare har sämre tillgång till grönområden i sin boendemiljö1. Varpå det kan 


vara aktuellt att lägga mer fokus i områden där det bor fler socioekonomiskt svaga familjer. 


Ekonomisk påverkan 


En mer omfattande utredning kan göras internt utan ekonomisk påverkan.  


Vid ett kartläggande av tysta områden och marknadsföring kring dessa kan det kosta pengar 


i form av konsultarvode, medlemsavgifter och material. Vad dessa kostnader skulle innebära 


är omöjligt att veta innan mer omfattande utredning skett. 


Beslutsunderlag 


AU §100, 2024-10-10 


Tjänsteskrivelsen 2024-09-06 


Bilaga Omvärldsbevakning 


Tranemoförslag 


Beslutet skickas till 


Lina Malmberg 


Samhällssektionen 


Stratsys 


Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 


Bilaga Omvärldsbevakning 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status 


Kommunfullmäktige 


 


  


 
1 Folkhälsomyndigheten, 2021, ”Miljöhälsorapport för barn” 
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§ 209 Förslag på införande av arkitekturpris i Tranemo kommun 


KS/2024:37 


Kommunstyrelsens beslut 


• Antar revideringen av regelverk för kriterier för priser  
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


I samband med införandet av det nya arkitekturpriset 2024 06 27 gav kommunfullmäktige 


förvaltningen i uppdrag att se över och revidera regelverket för samtliga kriterier kopplade 


till priser som delas ut i Tranemo kommun. Syftet med detta uppdrag är att säkerställa att 


samtliga prisers kriterier är uppdaterade.  


Förvaltningen har gjort en genomgång av det befintliga regelverket och gjort justeringar för 


att anpassa prisernas utformning till dagens behov.  


Barnkonventionen  


Beslutet har ingen påverkan på barn.  


Ekonomisk påverkan 


Priserna ryms inom Samhällssektionens budget  


Jämställdhetsperspektiv 


Syftet är att priserna ska spegla Tranemo kommuns engagemang för jämställdhet och bidra 


till att synliggöra prestationer och insatser från både kvinnor och män samt andra grupper, 


så att ingen kategori systematiskt förbises eller prioriteras. 


Förvaltningen vill ha en jämn könsfördelning och likvärdiga möjligheter för alla, oavsett kön, 


att bli nominerade och belönade och kommer att sträva efter att utvärderingsprocessen och 


bedömningen sker utifrån rättvisa och inkluderande principer. 


Beslutsunderlag 


AU §101, 2024-10-10 


Tjänsteskrivelse 2024-09-24 


Kriterier för priser 2024-09-24 


Föredragning och debatt 


Samhällsplanerare Robin Uhlman föredrar ärendet och svarar på frågor. 
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Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Författningssamlingen 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen  


Status  


Avslutat 


 
  







  


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 


Kommunstyrelsen 


2024-11-20 


   


Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 17 


 


§ 210 Samverkansavtal för gemensam bygg- och miljönämnd, Gislaved 


och Tranemo KS/2024:401 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Antar samverkansavtal för gemensam nämnd inom bygg- och miljöverksamhet i 


Gislaved och Tranemo kommuner 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Gislaved och Tranemo kommun har en samverkan med Gislaved som värdkommun och 


som fullgör bygg- och miljöverksamheten för Gislaveds kommun och Tranemo kommun. 


Samverkan fungerar bra där täta kontakter och uppföljningar mellan kommunerna sker.  


Syftet med en gemensam nämnd och organisation är att minska sårbarheten i båda 


kommunerna samt utveckla en effektiv verksamhet där båda kommunernas behov kan 


tillgodoses. Detta medför en jämnare och tydligare service gentemot båda kommunernas 


invånare och företagare. Syftet är också att minska svårigheterna med att rekrytera 


kompetent personal.  


Gislaveds kommun har en pågående omorganisation som beräknas färdig den 1 januari 


2025. När denna organisation startar förändras förutsättningarna för hur nämnden får de 


resurser de har behov av. Detta innebär att avtalet som reglerar samverkan med gemensam 


nämnd mellan Gislaveds och Tranemo behöver revideras. Nämnden kommer inte att ha en 


egen förvaltning/avdelning som tidigare där man tillgodoser nämndens hela behov av 


tjänstepersoner utan behovet kommer att tillgodoses på annat sätt av Gislaveds kommun. 


Samverkan mellan Gislaved och Tranemo kommuner har fungerat bra. Omorganisationen 


kommer inte att påverka Tranemo kommun mer än att avtalet för samverkan behöver 


skrivas om. Förvaltningen i Tranemo kommun föreslår därmed att Kommunfullmäktige 


antar det reviderade avtalet för samverkan.  


Ändringar i samverkansavtalet är markerade med gult. 


Barnkonventionen  


Myndighetsfrågor har en central roll i barnens roll att leva ett hälsosamt, tryggt säkert och 


därmed hållbart liv. Detta gör vår gemensamma myndighet och nämnd genom att bevaka 


och följer de lagar som finns.  


Ekonomisk påverkan 


Var och en av de samverkande kommunerna ska lämna årligt bidrag för att täcka 


kostnaderna för den gemensamma nämnden och dess verksamhet. Ersättning utgår från att 


Tranemo kommun ersätter Gislaveds kommun med 28,76% av Bygg- och miljönämndens 
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nettoram. År 2024 är detta belopp 5 526 000kr. Finansieringen utgår från 2024 års kostnader 


räknas upp årsvis med tjänsteprisindex.  


Jämställdhetsperspektiv 


Ett nytt samverkansavtal mellan Gislaved och Tranemo kommuner slår vakt och bevakar 


frågorna inom jämställdhet då stor del av arbetet inom myndighet handlar om att bevaka 


invånarens och företagens möjlighet till ett hållbart liv.   


Beslutsunderlag 


AU §107, 2024-10-23 


Tjänsteskrivelse 2024-10-10 


Samverkansavtal för gemensam bygg- och miljönämnd Gislaved och Tranemo reviderad 


Samverkansavtal för gemensam bygg- och miljönämnd i Gislaved och Tranemo med 


ändringar 


Föredragning och debatt 


Bygg- och miljöchef Susanne Nordberg föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Ekonomifunktionen  


Gislaveds kommun 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 211 Granskning Intern kontroll lönehanteringen och 


löneutbetalningsprocessen KS/2024:165 


Kommunstyrelsens beslut 


• Godkänner förvaltningens yttrande om åtgärder för att hantera processer kring 


lönehantering och löneutbetalning.  


• Avstämning/uppföljning av åtgärder sker kontinuerligt av HR-funktionen och 


beräknas vara klart juni 2025. 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Noterar informationen. 


Sammanfattning av ärendet 


PwC har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Svenljunga kommun och Tranemo 


kommun genomfört en granskning. Granskningens syfte är att bedöma om kontrollen 


avseende lönehantering är tillräcklig.  


Utifrån genomförd granskning är revisorernas bedömning att kontrollen inte är helt 


tillräcklig avseende lönehanteringen. 


Utförd granskning visar på ett antal rekommendationer, som bland annat visar att roller och 


ansvar behöver ses över och tydliggöras, dokumentation över lönehanteringsprocessen 


innehållande flödesschema, rutiner, kontroller behöver upprättas, arbetssätt behöver ses 


över. 


Ärendet 


PwC har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Svenljunga kommun och Tranemo 


kommun genomför en granskning. Granskningens syfte är att bedöma om kontrollen 


avseende lönehantering är tillräcklig.  


Utifrån genomförd granskning är revisorernas bedömning att den kontrollen inte är helt 


tillräcklig avseende lönehanteringen. 


Utförd granskning visar på följande rekommendationer: 


• En översyn av roller och ansvar bör ske för samtliga inblandade parter i 


lönehanteringen och dess tillhörande delar och att det upprättas en fullständig 


dokumentation över roller och ansvar. Samtidigt bör det tydliggöras kring kontroller 


och avstämning för att säkerställa en korrekt och rättvisande redovisning avseende 


lönerelaterade kostnader och en god ontroll. Utvärdering i enlighet med 


samverkansavtalet bör även ske.  


• Samverkansavtal Personal och delegationsordning bör aktualiseras. 
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• Det upprättas en fullständig dokumentation över lönehanteringsprocessen, med 


flödesschema, rutiner, vilka manuella kontroller som ska utföras och vilka kontroller 


som lönesystemet och robot utför samt systemdokumentation. Samtidigt bör 


nuvarande kontroller ses över och kompletteras med kontroller inom områden där 


det idag saknas. Upprättade rutinbeskrivningar bör även ses över med jämna 


intervaller så de hålls aktuella samt tillse att det finns utförliga arbetsbeskrivningar 


kopplat till samtliga kontroller som ska genomföras.  


• Ett systematiskt arbetssätt bör införas för att dokumentera utförda kontroller 


avseende lönehanteringen. Det bör framgå när och hur kontrollen genomförts, 1 


eventuella avvikelser och åtgärder, samt ansvarig person i syfte att öka spårbarheten 


gällande utförd kontroll.  


• Utveckla, formalisera och systematisera kontrollarbetet inom löneprocessen där 


kontrollaktiviteter baseras på en fullständig riskbedömning som omfattar 


lönehanteringens alla delar. Tillse att det finns en tydlig tillhörande roll- och 


ansvarsfördelning samt att kontrollaktiviteter följs upp och utvärderas i syfte att 


säkerställa att de är effektiva.  


• Utvärdera om funktionaliteten att kunna bevilja samtliga poster via mobil/app på en 


gång bör inaktiveras i syfte att minimera risken för att chefen inte bedömer varje post 


enskilt.  


• Regelbundna och dokumenterade genomgångar bör genomföras avseende fasta data 


och befintliga behörigheter i lönesystemet. Detta bör innefatta genomgångar av 


loggar för att se till att inte felaktig registrering skett.  


• Beslut bör fattas avseende vilka personer/befattningar som ska ha rätt att 


attestera/bemyndiga verkställan av lön. Det bör även övervägas att tillse att det 


fastställs en samlad dokumentation över attesträtter för lönehantering.  


• Spara ner erhållna bankkvittenser på ett systematiskt sätt. Det är även av vikt att 


nettolönesumman överensstämmer mellan lönesystem och bankkvittens, samt 


motsvarande mellan lönesystem och huvudbok. Kontrollerna bör därför säkerställas 


och göras spårbara. 


Barnkonventionen  


För att integrera ett barnrättsperspektiv i lönehantering och löneutbetalning bör arbetsgivare 


säkerställa att löneutbetalning är rättvis och ta hänsyn till föräldrars behov av 


föräldraledighet och flexibel arbetstid, utan att detta negativt påverkar löneutvecklingen. En 


lönehantering som främjar familjeliv och ekonomisk trygghet stärker barnens rättigheter och 


välbefinnande. 
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Ekonomisk påverkan 


Ärendet har ingen ekonomisk påverkan 


Jämställdhetsperspektiv 


För att säkerställa jämställdhet i lönehantering och löneutbetalning bör arbetsgivare tillämpa 


transparenta och objektiva rutiner. 


Beslutsunderlag 


AU §97, 2024-10-10 


Tjänsteskrivelse 2024-09-12 


Missiv, Granskning av lönehantering och löneutbetalningsprocessen  


Revisionsrapport - Kontroll lönehantering och löneutbetalningsprocessen 


Svar på granskning 


Föredragning och debatt 


Lönechef Linda Hernbo föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Beslutet skickas till 


Servicesektionen 


De förtroendevalda revisorerna 


HR-funktionen 


Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 


Svar på granskning 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 212 Redovisning av vidtagna åtgärder för att förebygga och motverka 


missbruk och handel av droger på Tranängskolan 7-9 KS/2024:399 


Kommunstyrelsens beslut 


• Noterar informationen 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Tisdag den 28/5 nåddes skolledningen på Tranängskolan 7-9 av informationen att elever 


uppgetts sälja alkohol, narkotika och tobak till andra elever på högstadiet. 


Vid samma tillfälle framkom det att totalt tre elever även misstänkts ha varit påverkade av 


något preparat under skoltid. Tidpunkten för detta är ej känd. 


Samma dag sammankallade skolledningen skolans elevhälsa, socialtjänst, 


trygghetssamordnare och polis till ett möte, där övergripande information delades. Skolchef 


informerades av skolledningen efter mötet.  


 


Skolchef informerade Lärandeutskottet och Presidiet om det inträffade den 28/5. 


Utifrån den inkomna informationen skrev skolan totalt 14 orosanmälningar onsdag 29/5. 


Skolan lämnade därefter in dessa anmälningar till Socialtjänsten i Tranemo den 31/5.  


På kommunstyrelsens sammanträde den 13/6 fattades beslut om att rikta 50 000 kr ur 2024 


års avsatta medel för sociala investeringar till Lärandesektionen, för att aktivt arbeta mot 


droger och langning på Tranängskolan. En uppföljning av insatsen skulle ges till 


kommunstyrelsen hösten 2024 (§ 141 Övrigt KS/2024:281). 


 


Tranängskolan har en nolltolerans mot droger. I ordningsreglerna för läsåret 23/24 är det 


tydligt angivet att ”Tranängskolan 7-9 är en tobaks-, nikotin-, alkohol- och drogfri miljö. 


Detta gäller även vitt snus och vape.” 


Skolan hade vid flertalet tillfällen under läsåret 23-24 informerat vårdnadshavare om vikten 


att samtala med sina ungdomar om alkohol, narkotika, dopning, tobak och spel. Det hade 


även tillhandahållits en tryckt broschyr med samma innehåll samt kommunicerats via 


Infomentor. 


 


I sitt förebyggande och främjande arbete har skolan varje år utfört en drogvaneundersökning 


som utvärderats. Elevhälsan har utifrån resultaten utfört riktade insatser under läsåret där 


exempelvis våldspyramiden är ett stående inslag. Skolan har även samverkat med Mini-


Maria, Sociala stödteamet, Folkhälsostrateg, Trygghetssamordnare och andra sociala 


resurser. Läs närmare i bifogad handlingsplan för att förebygga missbruk och försäljning av 


droger på Tranängskolan 7-9 (bil 1). Delar av denna handlingsplan omhändertas även i 


Tranemo kommuns handlingsplan för ANDTS-förbyggande arbete 2024-2025. 
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Med hjälp av de medel som kommunstyrelsen vid sitt möte den 13/6 tilldelade 


Lärandesektionen planerades inför sommarlovet 2024 extra insatser. Insatserna genomfördes 


av Tranängskolans trygghetspersoner och socialpedagog v 26-27.  


Barnkonventionen  
Med utgångspunkt i art 3 och 6 i Barnkonventionen bedöms redovisade insatser leda till 


ökad trygghet och hälsa generellt för barn och unga i Tranemo kommun och specifikt för 


samtliga elever på Tranängskolan 7-9. 


Ekonomisk påverkan 


Ur 2024 års medel för sociala investeringar har 50 tkr riktas till Lärandesektionen, för att 


aktivt arbeta mot droger och langning på Tranängskolan (§ 141 Övrigt KS/2024:281). 


Jämställdhetsperspektiv 
Speglat mot Tranemo kommuns nedanstående mål utefter CEMR-deklarationen (KF 2012-05-


28) bedöms de redovisade insatserna ovan ha en positiv inverkan på kommunens invånare, i 


synnerhet när det gäller mål 1, 2, 3 och 4. 


 


1. Hälsopåverkan för såväl kvinnor och män, pojkar och flickor  


2. Barn och ungas uppväxt  


3. Kommunen som tjänsteleverantör  


4. Samverkan mellan kommunens alla aktörer  


5. Jämställd arbetsgivare  


6. Demokrati och förvaltning  


Beslutsunderlag 


LU §41, 2024-10-23 


Tjänsteskrivelse 2024-10-08  


Bil 1 Handlingsplan för att förebygga missbruk och försäljning av droger på Tranäng 7-9 


Föredragning och debatt 


Sektionschef Julio Garcia Atterström föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Beslutet skickas till 


Lärandesektionen 


Omsorgssektionen 


Servicesektionen 


Stratsys 
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Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Avslutat 
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§ 213 Åtgärdsplan för omhänderta underskottet i projektet Grimsås 


reningsverk KS/2024:387 


Kommunstyrelsens beslut 


• Godkänner åtgärdsplan för att omhänderta underskottet i projekt Grimsås 


reningsverk 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Enligt senaste ekonomisk genomgång framkommer det att det kommer saknas cirka 7,5 


miljoner kronor i projekt Grimsås reningsverk. Fördyringen beror främst på utmaningen att 


få ett tillfälligt reningsverk på plats samt omvärldsläget. Den första lösningen på tillfälligt 


reningsverk höll inte måttet varför VA-enheten valde att vända sig till en annan leverantör 


som lyckades lösa ett tillfälligt reningsverk som håller godkända utsläppsvärden. Totalt 


försenades projektet med cirka 1,5 år på grund av utmaningen att få till ett godkänt tillfälligt 


reningsverk. I och med förseningen har de upphandlade leverantörerna till det nya 


reningsverket rätt till så kallad hinderersättning samt till indexuppräkning av angivna priser 


i upphandlingen. Sammantaget utgör hinderkostnader, indexuppräkningar, framtagande av 


ny lösning för tillfälligt reningsverk samt extrakostnader, så kallade ÄTA-kostnader, att 


projektet blir 7,5 miljoner kr dyrare än budgeterat. 


Aktuell tidsplan följs sedan i september och i maj 2025 kommer slutbesiktning av det nya 


verket att ske. 


För att täcka kostnaderna för Grimsås reningsverk föreslås att omfördela pengar från projekt 


Överföringsledningar samt från VA verksamhetsnära årliga investeringar 2025 - 2029. 


Projekt överföringsledningar är färdigställt och blev 1,4 miljoner kronor lägre än 


prognostiserat beroende på bland annat mindre mängd berg samt ett mindre behov av 


antalet tryckningar. 


Omfördelning av resterande medel föreslås ske från VA verksamhetsnära årliga 


investeringar 2025 – 2029. Denna omfördelning kommer sänka förnyelsetakten av 


ledningsnätet. VA har idag ingen uppdaterad underhållsplan för ledningsnätet så uppdraget 


inför 2025 är att arbeta fram en plan som anger underhållsbehovet på 5 och 10 års sikt med 


en tydlig prioritering för de kommande 2 åren. Först när underhållsplan finns på plats kan 


konsekvenserna av den sänkta förnyelsetakten påvisas. Planen kommer ligga till grund för 


framtida investeringsbehov som kommer hanteras i den årliga budgetprocessen. 


Barnkonventionen  


Ett nytt reningsverk i Grimsås kommer under lång tid framöver rena avloppsvattnet från 


Grimsås samhälle på ett effektivt sätt vilket är positivt för både människor, djurliv och miljö 


vilket skapar en god förutsättning för våra barn att växa upp i en ren miljö. 
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Ekonomisk påverkan 


För att täcka de överskjutande kostnaderna för Grimsås reningsverk, 7,5 miljoner kronor, 


föreslås följande åtgärder: 


- Omfördelning av pengar från projekt Överföringsledningar. Projekt 


överföringsledningar är färdigställt och kostnaden blev 1,4 miljoner kronor lägre än 


prognostiserat beroende på bland annat mindre mängd berg samt ett mindre behov 


av antalet tryckningar. 


- Minskning av VA verksamhetsnära årliga investeringar 2025 - 2029. Resterande 


medel 6,1 miljoner kronor föreslås tas från VA verksamhetsnära årliga investeringar 


2025 – 2029 där det finns 36 miljoner kronor. Detta kommer att medföra att 


förnyelsetakten av ledningsnätet på kort sikt kommer att saktas ner. 


Jämställdhetsperspektiv 


Ingen påverkan. 


Beslutsunderlag 


KS §186, 2024-10-24 


Tjänsteskrivelse om åtgärdsplan för att omhänderta underskottet på projekt Grimsås 


reningsverk 2024-11-10 


Föredragning och debatt 


Verksamhetschef Henrik Johansson föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Ekonomifunktionen 


Stratsys 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Avslutat 
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§ 214 Åtgärdsplan för att omhänderta underskottet inom VA 


KS/2024:387 


Kommunstyrelsens beslut 


• Godkänner åtgärdsplan för att omhänderta underskottet inom VA. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Reservation 


Niklas Gardewik (M), Kathleen Wireklev (M), Brigitte Barenfeld (KD), Johnny Letth (SD) och 


Joakim Erlandsson (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Gardewiks (M) yrkande. 


Ärendet 


VA-enheten har sedan en längre tid dragits med underskott på driften. En hög 


investeringstakt och bristfällig kostnadskontroll under flera år har skapat en osund balans 


mellan intäkter och utgifter. Det har saknats en plan på hur VA-taxan behöver justeras för att 


hantera högre kapitalkostnader. På senare år har kraftiga prisökningar på bland annat energi 


och kemikalier ökat på utgifterna än mer så de taxehöjningar som ändå gjorts har ätits upp. 


Därtill har förvaltningen beställt en utredning med anledning av ett visselblåsarärende. Den 


totala kostanden för denna utredning är ännu inte klarlagd och finns inte med i budgeten för 


2024.  VA har kostnadsmässigt stått kvar med en osund balans mellan intäkter och utgifter. 


VA:s mål för 2024 är att minska sitt underskott på 2,7 mnkr med ca 2 mnkr. Under 2025 är 


målet att fortsätta att arbeta bort underskottet. 


För att nå målet med budget i balans samt minskat underskott kommer VA genomföra 


följande aktiviteter inför och under 2025: 


• Fortsätta arbetet med minskad kemikalie- och energiförbrukning 


• Minskad investeringstakt vilket ger lägre kapitalkostnader 


• Allmänt ökad kostnadsmedvetenhet inom enheten. 


• Minskning av 2 rörnätsteknikertjänster genom omplacering/uppsägning av 1 tjänst 


som vakanshålls under 2025 samt fortsatt vakanshållning av icke tillsatt tjänst för 


helåret 2025 


• Vakanshållning av 1 icke tillsatt VA-ingenjörstjänst för halvåret 2025 


• Höjning av VA-taxan inför 2025.  


Under 2025 kommer VA behöva sänka sin ambitionsnivå för att anpassa verksamheten till 


sin egen ekonomi, både drift och investering. Enheten behöver samtidigt öka sin 


planeringskapacitet varför det är viktigt att få ytterligare 1 VA-ingenjör på plats under 2025. 


En omorganisation är påbörjad där VA/Gata kommer delas upp i enheterna VA och 


Gata/Park/Fordon. Nya enhetschefer till dessa positioner är rekryterade och börjar sina 
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anställningar i november 2024. Omorganisationen görs för att skapa bättre förutsättningar 


för enhetscheferna att få ett tydligare fokus på sitt grunduppdrag, bättre planering och bättre 


ekonomisk kontroll. 


Barnkonventionen  


Åtgärderna med en VA-verksamhet med god planering, bra ekonomisk kontroll och tydligt 


fokus på grunduppdraget skapar förutsättningar för att producera och leverera bra 


dricksvatten samt för att omhänderta och rena avloppsvatten på ett bra och effektivt sätt. 


Detta är att ta ansvar för liv och hälsa vilket är bra för alla våra invånare men framförallt för 


våra barns nutid och framtid.  


Ekonomisk påverkan 


Driftsbudget VA 2025 


 Intäkter 2025  + 37 850 000 


 Personalkostnader - 5 850 000 


 Kapitalkostnader - 13 800 000 


 Verksamhetskostnader - 18 900 000 


 Resultat 2025 - 700 000 


 Vakanshållning + 1 300 000 


 Resultat efter åtgärder + 600 000 


 


Budgeterat överskott på 600 000 kr används för att minska underskottet.  


Baserat på prognosen för 2024 och budget för 2025 bör kvarvarande underskott efter 2025 


ligga på – 100 000 kr. 


Jämställdhetsperspektiv 


Lika påverkan för alla invånare 


Beslutsunderlag 


KS §186, 2024-10-23 


Tjänsteskrivelse om åtgärdsplan för att omhänderta underskottet på VA 2024-11-08 


Föredragning och debatt 


Verksamhetschef Henrik Johansson föredrar ärendet och svarar på frågor. 


 


Ordförande Driton Bilalli (S), 1e vice ordförande Niklas Gardewik (M), 2e vice ordförande 


Lennart Haglund (C) och Johnny Letth (SD) deltar i debatt. 
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Förslag till beslut på sammanträdet 


1e vice ordförande Niklas Gardewik (M) yrkar på att ärendet återremitteras för att invänta 


underhållsplanen för VA. 


 


Johnny Letth (SD) yrkar bifall till Gardewiks (M) yrkande. 


2e vice ordförande Lennart Haglund (C) yrkar avslag till Gardewiks (M) yrkande.  


Beslutsgång 


Ordförande ställer Gardewiks (M) yrkande med bifall mot avslag och finner att 


kommunstyrelsens avslår yrkandet.  


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Ekonomifunktionen 


Stratsys 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen  


Status  


Avslutat 
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§ 215 Ansökan till överförmyndarenheten från GMF Sjuhärad 


KS/2024:229 


Kommunstyrelsens beslut 


• Avslår ansökan för GMF Sjuhärad. 


Ärendet 


God mansföreningen (nedan kallad GMF) har ansökt om bidrag för sin verksamhet med 


10 000 kr för bl.a. ökade kostnader för trycksaker, ersättning för resekostnader, ökade 


kostnader för medlemssammankomster, utbildningar m.m. 


GMF vill bl.a. vidareutveckla sina utbildningar för gode män men Tranemo kommun är 


anslutna till Överförmyndare i samverkan i Skövde som även dem har utbildningar för gode 


män.   


Barnkonventionen  


Ärendet påverkas inte utifrån barnkonventionen. 


Ekonomi 


Ärendet påverkas inte ekonomiskt 


Jämställdhetsperspektiv 


Ärendet påverkas inte ur ett jämställdhetsperspektiv. 


Beslutsunderlag 


AU §108, 2024-10-23 


Tjänsteskrivelse 2024-10-10 


Ansökan från överförmyndarenheten från GMF Sjuhärad  


Bilaga 1 Resultatrapport GMF Sjuhärad 


Bilaga 2 Revisionsberättelse GMF Sjuhärad 


Bilaga 3 Årsmötesprotokoll GMF Sjuhärad 


Bilaga 4 Konstituerande möte styrelsen GMF Sjuhärad 


Bilaga 5 Verksamhetsberättelse GMF Sjuhärad 


Bilaga 6 Verksamhetsplan GMF Sjuhärad 


Beslutet skickas till 


Servicesektionen 


GMF Sjuhärad 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 
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Status  


Avslutat 
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§ 216 Ansökan om bidrag - Borås Nämndemannaförening KS/2024:348 


Kommunstyrelsens beslut 


• Avslår ansökan 2024 från Borås nämndemannaförening. 


Ärendet 


Borås nämndemannaförening (nedan kallad BNF) ansöker om verksamhetsbidrag för 2024.  


BNF har inte beviljats något bidrag av Tranemo kommun under åren 2000 – 2023. I Sjuhärad 


har Ulricehamns kommun har tidigare avslagit ansökan, Borås och Svenljunga kommuner 


har tidigare beviljat bidrag. 


BNF ansöker om 200 kr för varje nämndeman som är utsedd för Tranemo kommun, 


sammanlagt 6 stycken.  


Barnkonventionen  


Beslutet påverkar inte ärendet utifrån barnkonventionen. 


Ekonomisk påverkan 


Föreningen önskar ett bidrag på 200 kr per nämndeman. Kostnaden blir således 1200 kr vid 


ett bifall av ansökan.  


Jämställdhetsperspektiv 


Beslutet påverkar inte ärendet ur ett jämställdhetsperspektiv. 


Beslutsunderlag 


AU §109, 2024-10-23 


Tjänsteskrivelse 2024-08-22 


Verksamhetsberättelse 2023 


Bokslut 2023 


Revisionsberättelse 2023 


BNF Verksamhetsplan 2024-2025 


Beslutet skickas till 


Servicesektionen 


Borås nämndemannaförening 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Avslutat 
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§ 217 Ej verkställda beslut 2023 KS/2023:120 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Noterar informationen om att rapporten om ej verkställda beslut enligt SoL och LSS 


har lämnats för fjärde kvartalet år 2023. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Kommunerna har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa 


funktionshindrade (LSS) skyldighet att kvartalsvis, till Inspektionen för vård och omsorg och 


kommunens revisorer, rapportera gynnande biståndsbeslut som inte verkställs inom tre 


månader från beslutsdatum. Kommunfullmäktige ska erhålla statistikrapporter över dessa 


beslut enligt LSS och SoL. 


Ärendet 


Omsorgssektionen har, på uppdrag av kommunstyrelsen lämnat kvartals- och 


individrapport över ej verkställda beslut under fjärde kvartalet år 2023 till Inspektionen för 


vård och omsorg. 


Enligt rapporten finns inga beslut enligt SoL som ej är verkställda, men ett beslut enligt LSS 


som ej verkställts inom tre månader från beslutsdatum.  


Beslutet inom LSS gäller boende och det är ej verkställt utifrån att individen tackat nej till 


erbjudet boende. 


Barnkonventionen  


Det ej verkställda beslutet rör insats till vuxen och barnkonventionen berörs därför ej i detta 


ärende.  


Ekonomisk påverkan 


Ingen ekonomisk påverkan.  


Jämställdhetsperspektiv 


Varje individ och ärende är unikt och bedömning och beslut baseras på individens behov 


samt hur dessa på bästa sätt kan tillgodoses.  


Beslutsunderlag 


OU §55, 2024-10-23 


Tjänsteskrivelse 2024-10-04 



http://www.google.se/url?sa=t&rct=j&q=lss&source=web&cd=1&cad=rja&ved=0CDwQFjAA&url=http%3A%2F%2Fwww.notisum.se%2Frnp%2Fsls%2Flag%2F19930387.HTM&ei=DaM0UcqfPMfKsgb_5ICgDQ&usg=AFQjCNGhqZvv-D5H57syGyzmKSKdW4cD-A&bvm=bv.43148975,d.bGE

http://www.google.se/url?sa=t&rct=j&q=lss&source=web&cd=1&cad=rja&ved=0CDwQFjAA&url=http%3A%2F%2Fwww.notisum.se%2Frnp%2Fsls%2Flag%2F19930387.HTM&ei=DaM0UcqfPMfKsgb_5ICgDQ&usg=AFQjCNGhqZvv-D5H57syGyzmKSKdW4cD-A&bvm=bv.43148975,d.bGE





  


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 


Kommunstyrelsen 


2024-11-20 


   


Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 34 


 


Beslutet skickas till 


Omsorgssektionen 


Revisorerna 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 218 Anmälan enligt lex Sarah, biståndshandläggning KS/2024:194 


Kommunstyrelsens beslut 


• Informationen är mottagen och ärendet avslutas. 


Beslutsmotivering 


Inspektionen för vård och omsorg (IVO) avslutar ärendet och kommer inte vidta några 


ytterligare åtgärder. 


IVO har bedömt att huvudmannen, efter begärd komplettering, har fullgjort sin skyldighet 


att utreda och anmäla ett allvarligt missförhållande. 


Ärendet 


Anmälan enligt lex Sarah avseende ett allvarligt missförhållande vid Myndighetsfunktionen, 


biståndshandläggning. 


Anmälan handlar om att två enskilda föll i sitt hem. De kunde inte tillkalla hjälp utan blev 


liggandes på golvet under flera timmar innan närboende kom till undsättning. De enskilda 


hade ansökt om insatser i hemmet, bland annat i form av trygghetslarm. Ansvarig 


handläggare, som saknade delegering att fatta beslut, hade aktualiserat ärendet och beslutat 


att inleda utredning men inte lämnat det vidare för beslutsfattande. 


Barnkonventionen  


Ärendet har en positiv påverkan ur ett barnrättsperspektiv då åtgärderna i utredningen 


leder till systematiskt kvalitetsarbete. 


Ekonomisk påverkan 


Kostnader som uppkommit ryms inom befintlig budget. 


Jämställdhetsperspektiv 


Riktlinjen för serviceinsatser berör både kvinnor och män. Behovet av insatser är likvärdiga 


och insatserna beviljas individuellt och efter behov. Kommunen har som mål att varje 


sektion ska agera för att garantera likvärdig behandling oavsett kön. 


Beslutsunderlag 


OU §54, 2024-10-23 


Tjänsteskrivelse 2024-09-06 


Beslutet skickas till 


Omsorgssektionen 
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Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Avslutat 
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§ 219 Valärende - Val av ny ersättare till budgetutskottet (SD) 


KS/2024:267 


Kommunstyrelsens beslut 


• Förslag på ny ersättare till budgetutskottet ges vid kommunstyrelsens 


nästkommande sammanträde. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Johnny Johansson (SD) har 2024-05-26 inkommit med skrivelse med en begäran om att bli 


entledigad från samtliga av sina politiska uppdrag. 


Wajdi-Louis Azouri (SD) har utsetts till ledamot i budgetutskottet efter Johnny Johansson. 


Därmed behövs en ersättare utses till utskottet efter Wajdi-Louis Azouri (SD). 


Beslutsunderlag 


KS §134, 2024-06-13 


Avsägelse från Johnny Johansson 


Förslag till beslut på sammanträdet 


Johnny Letth (SD) ber om att få återkomma med förslag vid kommunstyrelsens 


nästkommande sammanträde. 


Beslutet skickas till 


Servicesektionen 


Kanslifunktionen 


Lönekontoret 


Status 


Pågående 
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§ 220 Valärende - Avsägelse från Eva-Karin Haglund (S) KS/2024:451 


Kommunstyrelsens beslut 


• Entledigar Eva-Karin Haglund (S) från sitt uppdrag som ersättare i allmänna 


utskottet. 


• Förslag på ny ersättare till allmänna utskottet och ledamot till budgetutskottet ges vid 


kommunstyrelsens nästkommande sammanträde. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Eva-Karin Haglund (S), inkom 2024-11-13 med en skrivelse med en begäran om att bli 


entledigad från sina uppdrag som ersättare i allmänna utskottet och ledamot i 


budgetutskottet. 


Beslutsunderlag 


Avsägelse från Eva-Karin Haglund (S) AU och BU 


Förslag till beslut på sammanträdet 


Eva-Karin Haglund (S) ber om att återkomma med förslag vid kommunstyrelsens 


nästkommande sammanträde. 


Beslutet skickas till 


Processtöd 


Lönekontoret 


Status 


Pågående 
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§ 221 Information från förvaltningen KS/2024:1 


Kommunstyrelsens beslut 


• Noterar förvaltningens information. 


• Omfördelar 0,7 mnkr från 9379 Reinvestering utemiljö samt 0,4 mnkr från 9203 


Konstgräsplaner till 9299 Reinvestering fastighet.  
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Förvaltningens information till kommunstyrelsen 


Vi är kulturella finalister! 


Tranemo kommun är en av tre finalister till årets kulturkommun! Det står nu mellan 


Tranemo, Varberg och Västervik. Vinnaren tillkännages den 5 december 2024 vid en 


ceremoni, hos fjolårets vinnare Värnamo. Vi är stolta över denna modiga och kulturkaxiga 


kommun!  


Priset instiftades år 1987 av Bok- och biblioteksmässan. Priset övertogs 1989 av 


fackförbundet SKTF, som 2011 bytte namn till Vision. 


Juryn består av åtta ledamöter samt en adjungerad ledamot från kommunen som innehar 


årets titel. Juryns ledamöter söker information utifrån givna kriterier och priset delas ut i 


slutet av året. 


Årets kulturkommun får ett diplom med en motivering, ett vandringspris som är ett 


glasäpple av Rune Strand samt ett konstverk som kommunen får behålla. 


Nu finns muralen som bok 


Sveriges största medskaparmural formades efter en historia uppbyggd av Tranemo 


kommuns barn och unga, förskoleklass till år 9. Vid Tranemo sim- & idrottshall finner du 


muralen, en 450 kvm stor väggmålning som tog form våren 2024. Konstnärskollektivet 


Streetcorner provade en ny metod tillsammans med kommunens 1400 grundskolelever från 


förskoleklass till år nio, arbetade de fram en historia. Med hjälp av frågeformulär med skicka 


vidare-princip, skisser på karaktärer och fordon, samanställdes svaren i en AI som gav en 


grovskiss i textform. Text och bilder tolkades av Streeetcorners konstnärer till en mural och 


berättelsen bearbetades vidare av en författare till en färdig historia. 


Berättelsen har nu också givits ut i bokform med samma titel! Låna boken på biblioteket eller 


lyssna till ljudboken. 


Miljonstöd för vattenåtgärder 


Tranemo kommun har genom Länsstyrelsens beslut beviljats LONA-stöd på 2,1 miljoner 


kronor för vattenvårdsåtgärder i Ätrans avrinningsområde. 
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Fin(skt)besök på biblioteket 


Den regionala statsförvaltningen i Finland, cirka 40 personer, besökte Tranemo bibliotek 


onsdagen den 30/10, för en presentation och biblioteksvisning. Deltagarna var från den 


regionala statsförvaltningen samt från allmänna bibliotek runt om i Finland. Andra bibliotek 


de kommer att besöka är Göteborgs stadsbibliotek, Opaltorgets bibliotek, 


Världslitteraturhuset, Kulturhuset Kåken, Knacka på i Borås, Skara, och Kulturhuset 


Bergsjön. 


Kommunen visade upp sig på rekryteringsmässan Elevate 


En delegation från Lärandesektionen och Omsorgssektionen samt hela kommunledningen 


deltog den 12/11 i rekryteringsmässan Elevate på högskolan i Borås. Där presenterades 


kommunen på ett positivt sätt för studenter inom de olika vård- och 


pedagogikutbildningarna, i syfte att de ska välja Tranemo kommun som arbetsgivare. 


Medverkande pedagoger och skolledning från Lärandesektionen höll också i en föreläsning, 


som handlade om våra olika verksamheter och hur det är att arbeta i Tranemo kommun. Den 


innehöll också direkta tips som att söka jobb, mentorskap, uppsatsämnen och hur man klarar 


första tiden som ny i yrket. Arrangemanget kring mässan var välordnat. Studenterna 


uppskattade det vi presenterade vid montrarna och på föreläsningen. Uppslutningen bland 


studenterna var tyvärr generellt låg på mässan. 


Medarbetarenkäten är besvarad 


Nu är Tranemo kommuns stora medarbetarenkät besvarad och resultaten har kommit in till 


respektive chef. All data kommer nu att analyseras och gås igenom med respektive 


personalgrupp i syfte att hitta styrkor att bygga vidare på och svagheter att förbättra. Sett till 


hela kommunen så ligger Tranemo fortsatt högre än genomsnittet när det gäller Hållbart 


medarbetarengagemang (HME). 


Pris för vacker bro 


Tranemo kommun har vunnit det så kallade Träskyddspriset som delas ut av 


Träskyddsföreningen för bron i Uddebo. Juryns motivering lyder: 


”Träbron i Tranemo kommun tilldelas Träskyddspriset 2024. Med en konstruktion som 


förenar nytänkande inom konstruktion och produktion med effektivt materialutnyttjande 


erhålls ett i alla avseenden imponerande byggnadsverk. Genom avancerad byggteknik och 


välgrundade materialval har bron utformats för hög beständighet och blir en tillgång för 


Uddebo och Tranemo kommun under lång tid framöver. Den rationella 


tillverkningsprocessen och kombinationen av trä och stål i en optimerad konstruktion visar 


vägen för framtida projekt. Bågformen och fackverket är både funktionellt och estetiskt 


starka och sätter trä i fokus som brobyggnadsmaterial. Konceptet med utbytbara 


komponenter medverkar till ökad underhållseffektivitet och hållbarhet, och bron i Uddebo 


inspirerar till att utforska träets potential i modern infrastruktur.” 
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Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse om information från förvaltningen till kommunstyrelsen november  


Månadsuppföljning okt 2024 


Föredragning och debatt 


Kommundirektör Carita Brovall och ekonomichef Konrad Fredh föredrar ärendet och svarar 


på frågor. 


Beslutet skickas till 


Servicesektionen 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Pågående 


 
  







  


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 


Kommunstyrelsen 


2024-11-20 


   


Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 42 


 


§ 222 Delegeringsbeslut KS/2024:76 


Kommunstyrelsens beslut 


• Godkänner redovisningen av delegeringsbeslut i enlighet med utskickade 


handlingar. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Kommunstyrelsens har beslutat att till kommunstyrelsens ordförande, utskott och 


tjänstepersoner delegera viss beslutanderätt i enlighet med kommunstyrelsens 


delegationsordning. Dessa beslut ska redovisas till kommunstyrelsen. 


Beslutsunderlag 


Delegeringsbeslut Personal okt 


Delegeringsbeslut skolskjuts HT 2024 


Delegeringsbeslut KS-UPH-HR 2024-11-11 


Delegeringsbeslut BAB september och oktober 2024 


Delegeringsbeslut ÄO sept 2024 


Delegeringsbeslut LSS sept  


Delegeringsbeslut IFO sept 


Delegeringsbeslut Färdtjänst sept 


Delegeringsbeslut FN SoL sept 


Status 


Pågående 
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§ 223 Delgivningar KS/2024:6 


Kommunstyrelsens beslut 


• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Kommunstyrelsen delges följande handlingar; 


- Boråsregionen Direktionsprotokoll 2024-10-25 §§ 70-71 


- Boråsregionen Ärende för kännedom Delårsbokslut 2024 


- Protokollsutdrag § 72 241025 Delårsbokslut 2024 -Boråsregionen 


- Delårsbokslut 2024 Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund -Boråsregionen 


- Bilaga 1 Delårsrapport Driftverksamheter -Boråsregionen 


- Bilaga 2 Delårsrapport Navet science center -Boråsregionen 


- Rapport - Granskning av Sjuhärads kommunalförbund delårsbokslut 2024 -Boråsregionen 


- Brev Delårsbokslut 2024 -Boråsregionen 


Status 


Pågående 
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§ 224 Rapport från utskotten KS/2024:21, KS/2024:19, KS/2024:26, 


KS/2024:5 


Kommunstyrelsens beslut 


• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Kommunstyrelsen delges följande utskottsprotokoll; 


- Protokoll BU 2024-10-09 signerat 


- Protokoll OU 2024-10-23 signerat 


- Protokoll LU 2024-10-23 signerat 


- Protokoll AU 2024-10-23 


Föredragning och debatt 


Utskottsordföringarna Emelie Romland (C), Viktoria Haraldson (C) och Driton Bilalli (S) 


föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Status 


Pågående 
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§ 225 Nämndprotokoll KS/2024:6 


Kommunstyrelsens beslut 


• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Kommunstyrelsen delges följande nämndsprotokoll; 


- Protokoll Bygg- och miljönämnden Gislaved-Tranemo 2024-10-22 


Status 


Pågående 
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§ 226 Övriga protokoll TFAB/2024:1, TUAB/2024:7, KS/2024:6 


Kommunstyrelsens beslut 


• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Kommunstyrelsen delges följande protokoll; 


- Protokoll TFAB 2024-10-08 samråd med TUAB och TBAB signerat 


- Protokoll TUAB 2024-10-02 signerat 


- Protokoll SÄRF 2024-10-18 


Status 


Pågående 
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